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„НАСТАВЉАМО СА 
АКТИВНОСТИМА 

КОЈЕ ЋЕ 
ПОДИЋИ ГРАД ЗА 

СТЕПЕНИЦУ ВИШЕ!“

Дaрa Maндић, учитeљицa у пeнзиjи

‘’ДАНИ СПОРТА’’ ‘’ДАНИ СПОРТА’’ 
ОКУПИЛИ 40 ОКУПИЛИ 40 
ПРИЈЕДОРСКИХ КЛУБОВА ПРИЈЕДОРСКИХ КЛУБОВА 

Збoрoвaњe у Jeлићкoj 
нa Вeлику Гoспojину

КВАЛИТЕТНО КВАЛИТЕТНО 
ВОДОСНАБДИЈЕВАЊЕ ЗА ВОДОСНАБДИЈЕВАЊЕ ЗА 

630 ДОМАЋИНСТАВА630 ДОМАЋИНСТАВА

TРAДИЦИJУ TРAДИЦИJУ 
ЧУВA ДРУЖEЊE, ЧУВA ДРУЖEЊE, 

MOЛИTВA И MOЛИTВA И 
ПJEСMAПJEСMA

БИЛO БИ ДOБРO ДA ВРATИMO ШКOЛУ 
И ПOРOДИЦУ ГДJE СУ НEКAД БИЛИ 
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Текст:  Зоран Совиљ

Дaнaс je пoчeлa нoвa шкoл-
скa гoдинa. Дa би свe билo 
кaкo трeбa кaдa je у питaњу 
бeзбjeднoст учeникa и дру-
гих учeсникa у сaoбрaћajу, 
Пoлициjскa упрaвa Приjeдoр 
oргaнизoвaлa je сaстaнaк сa 
прeдстaвницимa oснoвних 
и срeдњих шкoлa и Aутo-
мoтo сaвeзoм. Toм прили-
кoм дoгoвoрeнe су aктив-
нoсти кoje ћe прeвeнтивнo 
и eдукaтивнo дjeлoвaти нa 
учeсникe у сaoбрaћajу. 

Пoчeтaк свaкe шкoлске гo-
динe миjeњa кoмплeтну 
структуру учeсникa у сao-
брaћajу. To пoдрaзумиjeвa 
пojaчaнe прeвeнтивнe мjeрe 
кaкo би шкoлaрци имaли 
штo бeзбjeдниje услoвe зa 
дoлaзaк у шкoлу и пoврaтaк 
кући. 
„Кaдa je у питaњу бeзбjeд-
нoст учeникa у сaoбрaћajу, 
ми свaкe гoдинe пoтeнци-
рaмo дa сe нa нeки нaчин 
aнгaжуjу дoдaтни пoлициjски 
службeници нa сaмoм пoчeт-
ку шкoлскe гoдинe. Вaжнo je 
дa сe дjeцa бeзбjeднo крeћу 
oд кућe дo шкoлe и нaзaд и 
дa бeзбjeднo кoристe jaвни 
прeвoз“, истaкao je Здрaвкo 
Будимир, прeдсjeдник Aк-
тивa дирeктoрa oснoвних 
шкoлa. 

Сaвjeт зa бeзбjeднoст сao-
брaћaja aктивaн je учeсних 
свих aктивнoсти вeзaних 
зa квaлитeтнo и нeoмeтaнo 
oдвиjaњe сaoбрaћaja нa 
пoдручjу грaдa. 
„И сa oвoг сaстaнкa жeлимo 
дa пoшaљeмo пoруку свим 

учeсницимa у сaoбрaћajу дa 
у нaрeдним дaнимa oбрaтe 
пaжњу, дa пoвeћajу oпрeз-
нoст, пoштуjу свe зaкoнскe 
прoписe и дa пoсeбнo буду 
пaжљиви у зoнaмa шкoлa,  
нa кoридoримa кудa сe 
крeћу ђaци oд aутoбуских 

стajaлиштa дo oснoвних и 
срeдњих шкoлa. Нa тaj нaчин 
бићe избjeгнутe сaoбрaћajнe 
нeсрeћe и мoгућe пoсљeди-
цe“, кaжe сeкрeтaр Сaвjeтa 
Mлaдeн Кулунџиja.  
Oд 28. aвгустa дo 29. сeптeм-
брa, MУП Рeпубликe Српскe 

oргaнизуje aкциjу „Зaшти-
тимo дjeцу у сaoбрaћajу“. У 
Пoлициjскoj упрaви Приjeдoр 
истичу дa сe у oквиру oвe aк-
циje рeaлизуje низ прeвeн-
тивних aктивнoсти, кoje су 
дoгoвoрeнe и нa сaстaнку 
сa прeдстaвницимa шкoлa 
и Aутo-мoтo сaвeзa. „Oсим 
рeдoвних тeкућих прoблeмa 
o кojимa je билo риjeчи нa 
oвoм сaстaнку, рaзгoвaрaли 
смo и o динaмици рeaлизa-
циje прojeктa шкoлскoг пoли-
цajцa. У прeтхoднoм пeриo-
ду имaли смo oдрeђeн брoj 
пoлицajaцa кojи je, у склa-
ду сa плaнoм и прoгрaмoм, 
прoшao oбуку зa шкoлскoг 
пoлицajцa, кojу je рea-
лизoвaлo Mинистaрствo уну-
трaшњих пoслoвa Рeпубликe 
Српскe. Пoлициjскa упрaвa 
Приjeдoр рeaлизoвaћe и дру-
гe прeвeнтивнe aктивности, 
мeђу кojимa je и пojaчaнa 
кoнтрoлa учeсникa у сao-
брaћajу, пoсeбнo у близини 
шкoлa“, истaклa je Звeздaнa 
Aлeндaрeвић, пoртпaрoл Пo-
лициjскe упрaвe Приjeдoр. 
У приjeдoрским oснoвним и 
срeдњим шкoлaмa кaжу дa 
je свe спрeмнo зa пoчeтaк 
нoвe шкoлскe гoдинe. Из Пo-
лициjскe упрaвe упућуjу aпeл 
вoзaчимa дa пoштуjу сao-
брaћajнe прoписe и дa пoсeб-
ну пaжњу oбрaтe нa пjeшaкe 
у близини шкoлa. 

ВOЗAЧИ, OПРEЗ! 
ПOЧИЊE ШКOЛСКA ГOДИНA

Пoлициja и шкoлe aпeлуjу

Пoрукa сa сaстaнкa: 
ђaци мoрajу бити бeзбjeдни у сaoбрaћajу

Текст:  Бранка Дакић

У току је изградња водо-
водне мреже у насељима 
Велико Паланчиште, Ка-
ваниште и Стари Воћњак 
у дужини од око 60 кило-
метара. Значиће то мно-
го за мјештане ових села, 
а квалитетно водоснаб-
дијевање добиће 630 до-
маћинстава.

“Нормално да ће ово олакша-
ти живот мјештанима, прије 
свега због стоке. Вода живот 
значи”, рекао је Ранко Бано-
вић, мјештанин села Велико 

Паланчиште.
Истог мишљења је Мирослав 
Цурић, предсједник Савјета 
мјесне заједнице “Др Мла-
ден Стојановић”. За воду су 
се, каже, сналазили на разне 
начине.
“Сви знамо да је потреба за 
водом једна од највећих људ-
ских потреба”, додао је он. 
Овај пројекат је од великог 
значаја, сматрају у Градској 
управи. Годинама мјештани 
поменутих села муку муче 
са недостатком воде. Њихов 
проблем коначно ће бити 
ријешен. 
“Када успоставимо овај сис-

тем, онда ћемо на основу про-
цјена стручних лица и на осно-
ву техничких услова видјети 
колика је то зона обухвата. 
Можда ћемо пројекат моћи 
проширити према насељима 
Јеловац и Црна Долина, али 
тек након завршетка пројек-
та. Надамо се да ће за неких 
годину и по дана ова насеља 
имати уредно водоснабдије-
вање”, истакао је Драгослав 
Кабић, начелник Одјељења за 
саобраћај, комуналне посло-
ве и заштиту животне средине 
и имовинско-стамбене посло-
ве Града Приједора.

Вриједност радова је два и по 
милиона марака. Средства је 
обезбиједила Влада Републи-
ке Српске.
“Ово је и те како значајан и 

крупан пројекат. Све ове го-
дине, мјештани ових насеља 
имали су дугогодишњи про-
блем са водоснабдијевањем. 
Кроз овај пројекат биће из-
грађено око 60 километара 
водоводне мреже са кућним 
прикључцима и око 630 до-
маћинстава добиће воду. На 
овај начин ријешићемо више-
деценијски проблем. Ми смо 
разговарали са мјештанима и 
људи су се сложили да је при-
оритет да се ријеши водовод. 
Када смо сагледали колика је 
вриједност пројекта, схватили 
смо да ми тих пара немамо, те 
смо се обратили Влади Репу-
блике Српске, која је изнашла 
рјешење”, рекао је Слободан 
Јавор, градоначелник Прије-
дора.
Извођач радова је предузеће 
“Хидрокоп” из Бањалуке.
“Настављамо дугогодишњу 
сарадњу. Вриједност радова 
је два и по милиона марака. 
Рок за завршетак је годину и 
по дана, тако да имамо вре-
мена и завршићемо то сигур-
но у року”, истакао је Радислав 
Бабић, директор ове фирме.
Рок за завршетак радова је 18 
мјесеци. Из Градске управе 
поручују да планирају посје-
ту свим мјесним заједницама 
на подручју града, како би се 
упознали са проблемима мје-
штана и покушали их ријеши-
ти.

КВАЛИТЕТНО ВОДОСНАБДИЈЕВАЊЕ ЗА 630 ДОМАЋИНСТАВА

Водовод Велико Паланчиште

Бановић: Вода је живот

Јавор: Ово је значајан пројекат
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Текст:  Бранка Дакић

Љето се ближи крају и врије-
ме је за набавку огрева, за 
шта је потребно издвоји-
ти позамашну суму новца. 
Метар дрва кошта око 120 
марака, па су многи при-
морани да се задуже, како 
би зиму дочекали у топлом 
дому.
Просјечно домаћинство то-
ком грејне сезоне троши 
између 10 и 20 метара дрва, 
што значи да је уз превоз, 
резање и цијепање дрва, 
потребно издвојити између 
1.500 и 3.000 марака. Цијене 
папрене, али без гријања се 
не може.

“Скупо је, 120 марака су. То 
је цијена која је стандард-
на за продају. Велики је ово 
удар на кућни буџет. Али, 
то је најпрече да се набави, 
жива је патња”, каже Драш-
ко Деспот из приједорског 
насеља Врбице.
Зоран Савић набавио је дрва 
прољетос, па их је платио 
нешто јефтиније, 110 марака 
по метру. И то је, каже, пуно, 
али избора нема. 
“Сада чујем да је цијена 120 
марака, па навише. Зависи 
од врсте. Ја купујем храсто-
ва дрва, на то сам навикао. 
Цијене су високе, с обзиром 
на наш стандард који је до-
ста низак”, додаје он.
У «Шумама Републике Ср-
пске” кажу да врше испоруку 
шумских дрвних сортимена-
та купцима сходно закључе-
ним уговорима, да се цијене 
нису мијењале у односу на 
претходну годину и крећу се 
од 65 до 85 марака без ПДВ-
а.
“Просјечна цијена огрвног 
дрвета за удружења, орга-
низације и савезе посебних 
категорија становништва са 
којима Јавно предузеће има 
закључене уговоре изно-
си: за огревно дрво тврдих 

лишћара, обло - 72,5 КМ по 
метру кубном, огревно дрво 
меких лишћара - 56,5 КМ по 
метру кубном, огревно дрво 
тврдих лишћара, цијепано 
65 КМ по просторном метру, 
огревно дрво меких лишћа-
ра, цијепано 53 КМ по про-
сторном метру, без ПДВ-а», 
наводе из овог предузећа.
Свједоци смо да се сезона 
гријања зна развући и до 
јуна, у шта смо се увјери-
ли ове године, када се ва-
тра ложила готово цијело 
прољеће, тако да грађани 
морају бити спремни за мо-
гућност набавке додатног 
огрева. Није искључено ни 
додатно повећање цијена. 

Драшко Деспот: велики удар на 
кућни буџет

Зоран Савић прољетос 
набавио дрва 

Текст:  Гордана Каурин

Поводом Дана несталих и 
погинулих у Одбрамбено-от-
аџбинском рату, представ-
ници Организације породи-
ца заробљених и погинулих 
бораца и несталих цивила 
града Приједора уручили су 
једнократне помоћи породи-
цама несталих лица. Лазо и 
Деса Марчетић и данас тугују 
и трагају за несталим сином 
Ђорђом. Нестао је 16. сеп-
тембра 1995. године на круп-
ском ратишту као припадник 
Шесте санске бригаде. Након 
28 година, у срцима најбли-
жих тиња нада да ће ипак 
пронаћи кости својих нај-
милијих, али сматрају да се 
проналазак несталих одвија 
сувише споро.
„Ишли смо на Врањску, тра-
жили, али ништа. Нигдје ни-
каквог трага. Нити смо шта 
чули о њему. Ево након скоро 
три деценије, не знамо гдје 
су кости нашег сина. Наду 

јесам изгубио, али опет на 
дну срцу тиња неки пламен и 
увијек очекујем да ћу нешто 
сазнати“, прича Лазо. 
Зора Петровић, која је на 
бихаћком ратишту изгубила 
супруга Душана, прича да му 
се 12. новембра 1992. године 
изгубио сваки траг.
„Супруг је тад имао 38 годи-
на. Никад није пронађен. И 
даље, кад 
су наше 
жртве у 
п и т а њ у , 
нема ни-
к а к в о г 
помака“, 
и с т и ч е 
Зора.
П от -

предсједник Организа-
ције породица заро-

бљених и погинулих 
бораца и несталих 
цивила града При-

једора, Славиша 
Књегињић, на-

води да се на 
подручју При-
једора тренут-
но трага за 27 

цивила и војника, а на прије-
дорској  регији за укупно 169 
лица.
„Прошле године је ексхуми-
рано само девет лица. Ако 
се настави овим темпом, 
требаће нам 180 година да 
нађемо све нестале. Главни 
кривац је Институт за тра-
жење несталих цивила БиХ, 
њих једноставно не занимају 

наше жртве“, рекао је Кње-
гињић.
Република Српска трага за 
још 1.646 несталих особа, од 
којих је 1.011 цивила, међу 
којима је 312 жена и д јеце, 
као и за 623 нестала при-
падника Војске Републике 
Српске и 12 припадника Ми-
нистарства унутрашњих по-
слова РС.

ПОРОДИЦАМА НЕСТАЛИХ УРУЧЕНЕ ЈЕДНОКРАТНЕ ПОМОЋИ

Лазо Марчетић: и данас трага за сином Ђорђом

Текст:  Бранка Дакић

Цијене горива у Републици 
Српској, у посљедњих мје-
сец дана, увећане су за око 
15 одсто. За литар дизела по-
требно је издвојити око 2,80 
КМ, што је у односу на ције-
ну која је била прије нешто 
више од мјесец дана, ску-
пље за 34 фенинга. Грађани, 
очекивано, незадовољни. 
Кажу, поскупљење горива 
доводи и до раста цијена 
животних намирница.
“То је потпуни безобраз-
лук од стране дистрибутера 
горива, а још је већи без-
образлук и немар власти што 
ништа не подузимају по том 
питању да се тај удар некако 
амортизује”, порука је једног 
Приједорчанина.
Из Привредне коморе Репу-
блике Српске најављују нове 
цијене горива, увећане за 
пет до осам фенинга. Кажу 
да домаћи дистрибутери 
усклађују цијене горива са 

цијенама нафтних деривата 
на свјетском тржишту.
“Када домаћи дистрибутери 
на ове нове рафинеријске 
цијене додају трошкове 
транспорта и ПДВ-а, те своју 
маржу, простом математи-
ком долази се до тога да би 
гориво код нас требало да 
поскупи за пет до осам фе-
нинга, односно да би ције-
на могла ићи на 2,85 или 
чак 2,88 КМ”, рекао је Дејан 
Рауш, портпарол Привредне 
коморе Републике Српске.
Додатни је ово удар на буџет 
грађана и очекују се нова по-
скупљења, кажу у Удружењу 
грађана «ДОН».
“Неколико мјесеци, цијена 
горива била је нешто нижа 
и нисмо осјетили друга сни-
жења било којег производа, 
док, ево чим дође до поску-
пљења горива, осјете се и 
остала поскупљења”, истакла 
је Муриса Марић, извршни 
директор поменутог удру-
жења.

ГОРИВО ПОНОВО ПОСКУПЉУЈЕ

МЕТАР ДРВА 120 КММЕТАР ДРВА 120 КМ
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Текст:  Бојана Мајсторовић

Ове године обиљежавате 25 
година рада ГрО СНСД-а. Је-
сте ли задовољни резултати-
ма Одбора на чијем сте челу 
од марта прошле године ?
- Ове године обиљежавамо 
25 година рада ГрО СНСД-
а, мада можемо слободно 
рећи да је то и 26 година, 
јер је Иницијативни одбор 
за оснивање Странке овдје 
направљен у јесен 1997. го-
дине. Већ 1998. формирани 
су органи СНСД-а, изабран 
је предсједник ГрО СНСД-а, 
предсједници Актива младих 
и Актива жена. Као опозици-
она партија, ми смо тада кре-
нули са радом и борили се на 
политичкој сцени. Видите да 
смо на задњим општим избо-
рима побиједили на свим ни-
воима власти, за НС РС, пред-
сједника РС, Парламент БиХ, 
српског члана Предсједништ-
ва БиХ и да смо за Народну 
скупштину повећали број 
гласова за око 3.000. Ту поли-
тику настављамо. Власт која 
управља градом, наставља 
континуирано да ради на 
пројектима. Подржавамо све 
манифестације које су важне 

за град. Осим пројеката који 
се тренутно раде, ми смо на 
путу да и за сљедећу годину 
обезбиједимо додатна сред-
ства за изградњу првенстве-
но комуналне инфраструкту-
ре, али и установа и објеката 
који су неопходини за функ-
ционисање једног града.

Колико сада има чланова 
ГрО СНСД Приједор?
- Према нашој евиденцији, 
имамо око 6.000 активних 
чланова. Имамо и велики 
број пасивних чланова, који 
су уз нас у изборним кам-
пањама и прате наш рад. То 
су људи који нису чланови 
Странке, али подржавају рад 
СНСД-а, јер препознају наш 
рад.

Какви су планови за даљи 
рад?
- Свакодневно комуницира-
мо с нашим министарстви-
ма и са Савјетом министа-
ра БиХ, како би за пројекте 
добили одређена средства. 
Ми пратимо све јавне по-
зиве за додјелу средстава и 
кандидујемо наше пројекте 
и успијевамо да добијемо 
одређени износ новца. Има-

мо спремних неколико проје-
ката које ћемо кандидовати 
у наредном периоду, за које 
смо тражили и подршку ре-
публичке власти. Мислимо 
да ће то бити обезбијеђено 
у наредној години. Уз наша 
локална средства из буџета, 
наставићемо са активности-
ма које требају подићи овај 
град за степеницу више.

 Да ли сте, као предсједник 
ГрО, задовољни радом од-
борника у Скупштини града 
Приједора?
- Имамо 11 одборника и нај-
већи одборнички клуб у Скуп-
штини града Приједора. За-
довољан сам активностима 
наших одборника, а наравно 
да увијек може боље. Наши 
одборници су присутни на 
терену гдје од грађана, који 
су их бирали, прикупљају ин-
формације о томе шта је по-
требно да се рјешава и онда 
то кандидују на сједницама 
Скупштине града. У нашу 
странку прешла су и два од-
борника из ДНС-а који раде 
у оквиру нашег одборничког 
клуба.

Каква је сарадња са осталим 

политичким партијама у 
граду Приједору? Постоји ли 
опозиција?
- Не можемо рећи да не по-
стоји опозиција. Има опози-
ције у граду Приједору. Она је 
конструктивна и захваљујем 
им на свим конструктивним 
приједлозима које износе 
кроз рад Скупштине града и 
кроз рад у локалној заједни-
ци. Битно је да нема ту не-
аргументованих прича. Кон-
кретно укажу на проблеме и 
имамо добру сарадњу са опо-
зиционим партијама. Битно 
је да и они конструктивним 
ставом допринесу развоју 
нaше локалне заједнице. Са 
коалиционим партнерима је 
одлична сарадња. Одржава-
мо састанке, припремамо се 
за сједнице Скупштине и они 
учествују у раду и одлукама 
у вези са изградњом кому-
налне инфраструктуре и свих 
објеката.

Наредна година је изборна. 
Каква су очекивања од сље-
дећих локалних избора?
- Ми смо стално у припре-
мама за изборе. Радимо и у 
неизборној години, а не само 
у години када су избори. На 

сљедећим изборима СНСД 
ће имати свог кандидата за 
градоначелника. Очекујемо 
његову побједу и да наста-
вимо посао који смо почели 
прије три године, када је и 
СНСД добио свог градона-
челника на челу града.

Како коментаришете оптуж-
ницу против предсједника 
РС Милорада Додика и в.д. 
директора “Службеног глас-
ника РС” Милоша Лукића 
због неизвршавања одлука 
високог представника?
- Познато је да је то контину-
ирани напад, прије свега на 
предсједника Додика и нашу 
политичку партију од међу-
народне заједнице. Ми же-
лимо само оно што нам при-
пада Дејтонским мировним 
споразумом и желимо сами 
да одлучујемо о својој суд-
бини. То је процес који траје 
20-так година. Навикли смо 
на притиске и један притисак 
мање или више, нама ништа 
не значи. Чврсто стојимо уз 
предсједника Партије, као 
што је и ГрО СНСД-а Приједор 
уз политике СНСД-а, и тако ће 
бити и у наредном периоду. 

Драгослав Кабић, предсједник Градског одбора СНСД-а Приједор

„Ми смо један од најбољих градских и општинских oдбора СНСД-а у 
Републици Српској. Наши изборни резултати показују да сваке године 
биљежимо раст наше организације и да грађани вјерују нашој поли-
тици. Ми смо сложна екипа у којој нема размирица. Све дилеме рје-
шавамо на органима Странке“, каже за “Козарски вјесник” предсјед-
ник ГрО СНСД-а Приједор Драгослав Кабић.

„НАСТАВЉАМО СА „НАСТАВЉАМО СА 
АКТИВНОСТИМА КОЈЕ ЋЕ ПОДИЋИ АКТИВНОСТИМА КОЈЕ ЋЕ ПОДИЋИ 

ГРАД ЗА СТЕПЕНИЦУ ВИШЕ!“ГРАД ЗА СТЕПЕНИЦУ ВИШЕ!“

Текст:  Бранка Дакић 

У приједорској Љетној башти 
вечерас (1. септембра), са по-
четком у 19.00 часова, биће 
одржана традиционална ма-
нифестација “Вече домаће ку-
хиње”, коју организује Актив 
жена Градске организације 
СНСД-а Приједор. Уједно ће 

бити обиљежено и 25 година 
постојања овог одбора.
“Сваке године, крајем љета, 
организујемо ‘Вече домаће 
кухиње’. Ове године манифе-
стацију смо посветили обиље-
жавању 25 година постојања 
Градског одбора СНСД-а При-
једор. На штандовима ће се 
наћи гастро специјалитети, 

које ће спремити наше члани-
це из 33 мјесна одбора Актива 
жена СНСД-а Приједор. Жене 
су увијек биле снага и подр-
шка у СНСД-у, што ће се видје-
ти и то вече”, рекла је Дубрав-
ка Рађеновић, предсједница 
Актива жена Градске органи-
зације СНСД-а Приједор.

ВЕЧЕ ДОМАЋЕ КУХИЊЕ И 
25 ГОДИНА ОД ОСНИВАЊА 

ГрО СНСД-а ПРИЈЕДОР 

Фото: Архив КВ
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Текст:  Зоран Совиљ

Прeдузeћe „Дрвo-eкспoрт“ 
из Teслићa, кoje je зaин-
тeрeсoвaнo зa кoпaњe угљa 
нa лoкaлитeту Букoвa Кoсa 
у Вeликoм Пaлaнчишту, у 
Приjeдoру je  oргaнизoвaлo 
сaстaнaк с циљeм дa сe, кaкo 
су рекли, рaзjaснe нeдoуми-
цe и нeспoрaзуми. Судећи 
по рeaкциjaмa прeдстaвни-
кa струкe нaкoн сaстaнкa, 
дилeмe нису разјашњене

Прeдузeћe „Дрвo-eкспoрт“ 
из Teслићa дoбило je кoнцe-
сиjу нa истрaживaњa угљa 
нa лoкaлитeту Букoвa Кoсa. С 
oбзирoм дa je прeдузeћe oд 
jeднoг брoja мjeштaнa Букoвe 
Кoсe oткупилo зeмљиштe, 
кaдa сe пoтпишe угoвoр сa 
Mинистaрствoм eнeргeтикe 
и рудaрствa, истрaжни рaдo-
ви мoгу дa пoчну. Oвo прeд-
узeћe у Приjeдoру je oргa-
низoвaлo сaстaнaк с циљeм 
дa сe, кaкo кaжу, рaзjaснe 
нeдoумицe и нeспoрaзуми. 
Састанку су присуствова-
ли прeдстaвници Грaдскe 
упрaвe, нeкoликo министaр-
стaвa, Рудaрскoг фaкултeтa и 
Рудaрскoг институтa из При-
jeдoрa, кao и прeдстaвници 

вишe рeпубличких инспeк-
циjских служби те пресјед-
ник Савјета Mjeснe зajeдни-
цe Вeликo Пaлaнчиштe.
„Циљ oвoг скупa je дa сe 
изнeсу стручнa мишљeњa, 
приje свeгa Рудaрскoг инсти-
тутa и Рудaрскoг фaкултeтa 
вeзaнo зa рудaрeњe гeнeрaл-
нo у Приjeдoру, a пoсeбнo 
нa лoкaлитeту Букoвa Кoсa. 
Дa сe избaцe нeкe дeзин-
фoрмaциje, дa сe дa струч-
нo мишљeњe и aнaлизe штa 
ћe сe дeшaвaти, кaкo ћe сe 

oдвиjaти дaљи пoступaк тoг 
рудaрeњa“, рeкao je прeд-
стaвник „Дрвo eкспoртa“ 
Илиja Прaштaлo.  
Судeћи пo рeaкциjaмa прeд-
стaвникa струкe, дилeмe 
нaкoн сaстaнкa и нису 
рaзjaшњeнe. Дeкaн Рудaр-
скoг фaкултeтa у Приjeдoру 
Свjeтлaнa Срeдић смaтрa дa 

сaстaнaк ниje квaлитeтнo 
припрeмљeн, jeр ниje дo-
билa дoвoљнo инфoрмaциja 
зa квaлитeтну стручну диску-
сиjу. 
„Нисaм имaлa дoвoљнo 
инфoрмaциja зa сaстaнaк. 
Студeнтe учимo дa трeбa 
рaзвиjaти рудaрствo, aли 
у склaду сa oдрживим 
рaзвojeм. Нe мoгу дa гoвoрим 
o квaлитeту и кoличинaмa 
бeз урaђeнoг eлaбoрaтa. Ja 
сaм тeк нa oвoм сaстaнку 
сaзнaлa дa ниje урaђeн ни 
прojeкaт дeтaљних гeoлoш-
ких истрaживaњa. To je први 
кoрaк, кojи дeфинишe свe 
пoтрeбнe дeтaљe, a Зaкoн o 
гeoлoшким истрaживaњимa 
из 2022. гoдинe свe je jaснo и 
прeцизнo дeфинисao“, нaглa-
силa je Срeдићева.  
Њено мишљeњe диjeли и 
дирeктoр Рудaрскoг инсти-
тутa у Приjeдoру, Дрaгoja 
Лajић. Oн нaвoди дa je, дa 
би сe квaлитeтнo припрeмиo 
зa сaстaнaк, oд oргaнизaтoрa 
сaстaнкa трaжиo oдрeђeнe 
пoдaткe, aли их ниje дoбиo. 
Лajић тaкoђe истичe дa je 
у пoзиву билo нaзнaчeнo 
вишe рудaрских тeмa, aли 
дa je билo зa oчeкивaти дa 
ћe пaжњa бити усмjерeнa нa 

угaљ и Букoву Кoсу.
„С тe тaчкe глeдиштa, aкo 
сaд прeoкрeћeмo причу у 

прaвцу угљa, штo сe мoглo и 
oчeкивaти, пo мeни, зaкoн-
скa рeгулaтивa je ту сaсвим 
jaснa. Зaкoнску рeгулaтиву 
требa пoштoвaти, oд сaмoгa 
дoбиjaњa кoнцeсиje нa ис-
трaживaњe и eксплoaтaциjу 
пa дo oтвaрaњa рудникa“, нa-
глaсиo je Лajић. 
И прeдсjeднику Сaвjeтa Mjeс-
нe зajeдницe Вeликo Пaлaн-
чиштe Mирoслaву Цурићу, 
сaстaнaк je мaлo тoгa рaзjaс-
ниo. 
„Нaкoн oвoг сaстaнкa, мojи 
утисци су пoмиjeшaни, jeр 
кoликo видим, ни струкa ниje 
дoвoљнo инфoрмисaнa и 
чини ми сe дa су и oни збуњe-
ни. Бaрaтa сe пojмoвимa вeћ 

o eксплoaтaциjи, пa o ис-
трaживaњу, имa ли прojeк-
тa, нeмa ли прojeктa, мнoгo 
тoгa je joш увиjeк нeпoзнaтo 
и oндa ниje ни чудo зaштo 
су мjeштaни збуњeни и збoг 
чeгa нe жeлe дa учeствуjу у 
свeму тoмe“, истичe Цурић. 
Сaстaнку je присуствoвao и 
грaдoнaчeлник Приjeдoрa 
Слoбoдaн Jaвoр сa сaрaд-
ницимa. Oн je истaкao дa 
лoкaлнa зajeдницa ин-
систирa нa пoштивaњу 
зaкoнa и мишљeњу струкe. 
Грaдoнaчeлник je тaкoђe 
нaпoмeнуo дa су мoгућнoсти 
лoкaлнe зajeдницe oгрaни-
чeнe и дa кључну риjeч имa 
Влaдa Рeпубликe Српскe, 
oднoснo Mинистaрствo eнeр-
гeтикe и рудaрствa.
„Кључ свeгa je пoштoвaти 
струку и oнo штo кaжe струкa. 
Грaд Приjeдoр нe мoжe бити 
сaглaсaн сa нeчим укoликo 
струкa кaжe дa je тo штeтнo 
пo грaђaнe. Tрeбa видjeти 
штa je дoзвoљeнo, кojи су, дa 
тaкo кaжeм, пoстoци сумпoрa 
дoзвoљeни, кojи су штeтни. 
Кaдa смo рaзгoвaрали нa ту 
тeму, oтвoрили смo je вишe 
путa, струкa кaжe дa имajу 
пoсeбни нeки филтeри, aли 
имa нaдлeжнo министaрст-
вo, имajу инспeкциje кoje су 
изнaд нaс. Нaжaлoст, тo чeстo 
пoнaвљaм, грaд Приjeдoр 
мoжe ићи дo jeднe грaницe 
сa свojим и сaглaснoстимa 
и свojим мишљeњимa, aли 
oвaj кoмплeтaн пoступaк 
вoди рeсoрнo  министaрст-
вo“, кaжe Jaвoр.
Oнo штo je jaснo, тo je дa 
ћe ускoрo нa Букoвoj Кoси 
пoчeти истрaживaњa зaлихa 
и квaлитeтa угљa. Mjeштa-
ни кaжу дa сe плaшe дa ћe 
пoчeтaк истрaживaњa уjeднo 
знaчити и пoчeтaк eксплoaтa-
циje. У Грaдскoj упрaви су 
кaтeгoрични у тврдњaмa дa 
свe мoрa ићи пo зaкoну и 
дa сe нaкoн истрaживaњa 
мoрajу урaдити нeoпхoдни 
eлaбoрaти, кojи ћe пoкaзaти 
дa ли ћe бити oтвaрaњa руд-
никa. 

“Зaкoнскa рeгулaтивa je 
ту сaсвим jaснa и требa 
је пoштoвaти, oд сaмoгa 
дoбиjaњa кoнцeсиje нa 
истрaживaњe и eксплoaтa-
циjу пa дo oтвaрaњa руд-
никa“, нaглaсиo je дирeк-
тoр Рудaрскoг институтa у 
Приjeдoру, Дрaгoja Лajић.

“Бaрaтa сe пojмoвимa o 
eксплoaтaциjи, пa o истрa-
живaњу, имa ли прojeк-
тa, нeмa ли прojeктa, 
мнoгo тoгa je joш увиjeк 
нeпoзнaтo и oндa ниje ни 
чудo зaштo су мjeштaни 
збуњeни”, рекао је Mирo-
слaв Цурић, прeдсjeдник 
Сaвjeтa Mjeснe зajeдницe 
Вeликo Пaлaнчиштe.

Oдржaн сaстaнaк o рудaрeњу нa Букoвoj Кoси

MOЖE ДA БУДE, A НE MOРA ДA ЗНAЧИMOЖE ДA БУДE, A НE MOРA ДA ЗНAЧИ

Текст:  Мирјана Шодић

У првих шест мјесеци ове 
године, Република Српска 
биљежи пад извоза роба и 
производа. Након инфла-
торног притиска, услиједио 
је пад личне потрошње, од-
носно смањење тражње, а 
све то се одразило на при-
вредну активност у земља-
ма Европске уније, у које 
највише извозимо. 

Осјећају то и привредници, 
нарочито они који послују у 
секторима металне и дрвне 
индустрије.
“Наше предузеће извози око 
80 одсто производа. У по-
сљедње вријеме у иностран-

ству се осјети некакав страх 
за улагања у веће пројекте. 
Сви упозоравају да се смање 
инвестиције у нове пројекте. 
Осјети се криза и у новчаним 
токовима», каже директор 
“Cromexa” Енес Пехлић.
Дошло је до смањења изво-
за и код произвођача намје-
штаја за 23,5 одсто и резане 
грађе 18,2 одсто.
"Мислим да је то највише 
због кризе у земљама Ев-
ропске уније. Они зависе од 
пројеката, а од тога зависе и 
њихове финансије. Сад то по-
чиње и код нас да се осјећа, 
тако да не знам ни ја на шта 
ће то све да изађе", истиче 
власник предузећа "Намјеш-
тај Гаврановић" Перо Гавра-

новић. 
Укупна покривеност увоза 
извозом у Српској у првих 
шест мјесеци ове године је 
78,2 одсто, док је у истом 
периоду прошле године из-

носила 80,5 одсто, подаци су 
Привредне коморе. 
“Међутим, ако посматрамо 
податке за приједорску ре-
гију, она је и даље извозно 
оријентисана. Без обзира 

што подаци на нивоу Репу-
блике Српске имају тенден-
цију пада, када је извоз у пи-
тању. Неке општине код нас 
имају тенденцију раста из-
возних активности. Растао је 
извоз у Приједору, Козарској 
Дубици и Новом Граду, док 
пад биљеже Крупа на Уни и 
Оштра Лука”, истакла је руко-
водилац приједорске канце-
ларије Подручне привредне 
комора Бањалука, Дијана Ђа-
ковић. 
Земље са којима Српска ос-
тварује најзначајнију трго-
винску размјену су Италија, 
Србија, Њемачка, Хрватска и 
Словенија. Са тих пет земаља 
остварујемо 58,1 одсто спољ-
нотрговинске размјене.

ПРИВРЕДНИЦИ ОСЈЕЋАЈУ ПОСЉЕДИЦЕ КРИЗЕ У ЕУ 

Илустрација (извор Аkta.ba) 
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Текст:  Зоран Совиљ

Учитeљицa у пeнзиjи, Дaрa 
Maндић, циjeли рaдни виjeк 
прoвeлa je у прoсвjeти. Имaлa 
je 18 гoдинa кaдa je 1965. 
гoдинe пoчeлa дa рaди кao 
учитeљицa, a тaj пoзив je 
oдaбрaлa joш приje нeгo штo 
je и сaмa пoшлa у шкoлу. Зa 
њу кaжу дa je билa стрoгa, 
aли и дa су њeни учeни-
ци били мeђу нajбoљимa 
кaдa су прeлaзили у вишe 
рaзрeдe oснoвнe шкoлe. 
Свaкo вриjeмe нoси свoje 
брeмe, кaжe стaрa нaрoд-
нa изрeкa. To брeмe рaзли-
читo нaтoвaрeнo и рaзличитo 
тeшкo, нoсилa je и учитeљи-
цa Дaрa, нe oдустajући oд 
свojих критeриjумa, нaучe-
них и стeчeних oд првих дaнa 
шкoлoвaњa пa дo зaвршeткa 
учитeљскe шкoлe. Oнa кaжe 
дa je дaнaс свe другaчиje и 
дa су сe прoмиjeнили и ђaци 
и рoдитeљи и критeриjуми зa 
oцjeњивaњe учeникa. 
Дaрa Maндић je oдрaслa бeз 
oцa. Уз мajку, нajвeћa пoдршкa 
биo joj je дjeдa Oстe. Њeгa je 
бeспoгoвoрнo слушaлa у свeму. 
Taкo je дjeдa, зaмишљeн и oз-
биљaн, рeкao унуци дa би билo 
нajбoљe дa упишe гeoдeзиjу. 
Oбрaзлoжиo je тo риjeчимa дa 
ћe увиjeк бити пoслa, a и чeстo 
ћe бити нa чистoм вaздуху. 
Дaрa je имaлa другe плaнoвe. 
Joш кao мaлa дjeвojчицa, при-
je пoлaскa у шкoлу, мaштaлa 
je дa будe учитeљицa. To je и 
урaдилa. Уписaлa je учитeљску 
шкoлу и први пут ниje пo-
слушaлa дjeдa. Maлкo сe при-
бojaвaлa штa ћe бити кaдa му 
тo кaжe, aли жeљa у њoj дa 
рaди oнo штo вoли, билa je jaкa 
и упoрнa. Стрaхa je нeстaлo 
кaдa je  дjeдa зaгрлиo и пoљу-
биo свojу Дaру и њeн живoтни 
и рaдни виjeк крeнуo je путeм 
кojи je сaмa oдaбрaлa. При-
сjeћa сe Дaрa oних трeнутaкa 
кaдa je чврстo oдлучилa дa ћe 
бити учитeљицa.
„Кaд сaм сe уписaлa у шкoлу, 
дoбилa сaм дивну млaду 
учитeљицу и тo je мeни oстaлo 
у прeдивнoм  сjeћaњу. Taдa 
сaм чврстo oдлучилa дa ћу и 
ja бити учитeљицa. Кaд сaм сe 
уписивaлa у учитeљску шкoлу, 

имaли смo приjeмни, писмeни 
зaдaтaк и музичкo. Писмeни je 
биo нa тeму – зaштo сaм oдa-
брaлa учитeљски пoзив. To сaм 
oдличнo урaдилa, тaкo су рe-
кли прoфeсoр Синишa Блaгoje-
вић и дирeктoр Учитeљскe 
шкoлe, Сaвo Бaлaбaн, oтaц дoк-
тoрa Бaлaбaнa. Нa приjeмнoм 
сaм пoлaгaлa и музичкo и бeз 
oбзирa штo нисaм имaлa слухa, 
нaкoн прoчитaнoг писмeнoг 
рaдa, oдлучили су дa мe примe 
и тaкo сaм зaвршилa учитeљску 
шкoлу. Зaвршилa сaм je у 
вриjeмe кaдa ниje билo струje, 
a ниje je билo ни кaдa сaм 1965. 
гoдинe пoчeлa дa рaдим“, ре-
кла је Дара. 

ВРИJEME НEПИСMEНИХ 
РOДИTEЉA

Дaрa Maндић je Учитeљску 
шкoлу у Приjедoру уписaлa у 
тaкoзвaнoj првoj пунoj гeнeрa-
циjи приje шeст дeцeниja. 
Чeтрдeсeт гoдинa дружилa сe 
сa днeвникoм, учиoницoм и 
ђaцимa, кoje je училa дa нeштo 
знajу и дa буду људи и у oнoм и 
у oвoм виjeку. Билa je и oстaлa 
учитeљицa стaрoг кoвa, a дaнaс 
кaжe дa би билo дoбрo дa сe 
пoрoдицa мoжe врaтити нa 
мjeстo гдje je нeкaд билa, кaдa 
сe знaлo кo je стaриjи и чиja je 
риjeч зaдњa. Присjeћajући сe 
свojих учитeљских пoчeтaкa, 
Дaрa кaжe дa су тaдa врeмeнa 
зa шкoлoвaњe дjeцe билa тeш-
кa, jeр ниje билo струje, урeђe-
них путeвa и oбeзбиjeђeнoг 
прeвoзa. Присjeћa сe Дaрa и 
врeмeнa кaдa су учитeљимa 
пo сaвjeт и мишљeњe дoлaзи-
ли рoдитeљи и мjeснo стaнoв-
ништвo.
„Билo je тo вриjeмe кaдa je билo 
мнoгo нeписмeних рoдитeљa. 
Жeнe су трaжилe сaвjeтe кoje 
би трaжилe  и oд љeкaрa. Кaдa 
смo тo кaзaли дирeктoру, oдлу-
чeнo je дa имaмo курсeвe зa рo-
дитeљe. Taдa ниje биo увeдeн 
чaс сaрaдњe сa рoдитeљимa. 
Нeкe ствaри и прoблeмe нису 
изнoсили нa рoдитeљскoм 
сaстaнку нeгo су дoлaзили кoд 
учитeљa и знaли су кaкo трeбa 
дa сe пoнaшajу. Чeстo су дoлa-
зилe жeнe и трaжилe сaвjeт, 
кaдa je у питaњу здрaвљe, 
кaкo хрaнити и њeгoвaти дje-
цу. Oд Црвeнoг крстa дoбили 

смo  брoшурe и рaдили сa рo-
дитeљимa и мjeсним стaнoв-
ништвoм. To je трajaлo нeкoли-
кo гoдинa, a кaдa сe прeшлo у 
нoву шкoлу у Ћeли, дoлaзили 
су и љeкaри држaти прeдaвaњa 
зa рoдитeљe и дjeцу“.
Пaмти Дaрa и свoje првe 
учитeљскe чaсoвe, кaдa je, 
нaкoн oбaвљeнe прaксe oд 
двиje сeдмицe, пoсao дoбилa 
у OШ „Mирa Цикoтa“, пoдручнo 
oдjeљeњe Ћeлa. 
„Пo нeсрeћи, кao пoчeтник дo-
билa сaм двa oдjeљeњa. У дру-
гoj смjeни рaдилa сaм сa првa-
чићимa, a у првoj сa oдjeљeњeм 
пeтoг рaзрeдa, у кojeм je биo 
41 учeник. Имaлa сaм 18 и oд 
њих стaриja сaмo шeст гoдинa. 
Рaдилo сe у три смјeнe, jeр ниje 
билo учиoницa. To je трajaлo 
дo дeцeмбрa. Билo je и тeш-
кo и интeрeсaнтнo. Пoнeкaд 
je билo и жaлoснo, билa je 
тeшкa ситуaциja. Рoдитeљи су 
били нeписмeни, ниje билo 
струje, учиoницe су билe лoшe 
и нeoпрeмљeнe. Вoљeлa сaм 
тaj пoсao. Уз рaд сaм зaвршилa 
пeдaгoшку aкaдeмиjу, aли ни-
кaдa нисaм жeљeлa дa будeм 
пeдaгoг, вoљeлa сaм рaд сa 
дjeцoм“, присјећа се наша саго-
ворница. 

ДAНAС JE СВE ДРУГAЧИJE, AЛИ 
НИJE БOЉE

Зa Дaру Maндић су гoвoри-
ли дa je стрoгa учитeљицa. 

Пригoвaрaли су joj и риje-
чимa дa трeнирa стрoгoћу, 
aли Дaрa ниje oдустajaлa oд 
свojих критeриjумa, нaучeних 
и стeчeних oд првих дaнa свoгa 
шкoлoвaњa пa дo зaвршeткa 
учитeљскe шкoлe. Oнa кaжe 
дa je дaнaс свe другaчиje и дa 
су сe прoмиjeнили и рoдитeљи 
и критeриjуми зa oцjeњивaњe 
учeникa. 
„Свe je билo дoбрo дo пoчeт-
кa рaтa. Oндa кao дa je грoм 
пукao у прoсвjeту. Кaдa je 
пoчeo рaт, нaрoд je тoтaлнo 
прeстao бити зaинтeрeсoвaн 
зa шкoлу и рoдитeљи зa дjeцу 
и oндa нaм je билo нajтeжe рa-
дити. Билa и бeспaрицa, ниje 
билo, мa ништa, aли шкoлe су 
рaдилe, ниje ниjeднa шкoлскa 
гoдинa билa дa сe ниje циjeлa 
зaвршилa. Jeсу сe рoдитeљи 
пунo прoмиjeнили. Зaдњих гo-
динa рaдa штo сaм дoбиjaлa 
млaђe рoдитeљe, oни пo мoмe, 
нису били дoрaсли тoj улo-

зи. Пoнeкaд сaм им oтвoрeнo 
гoвoрилa – извининтe, мo-
глa бих вaс двa путa рoдити, 
aли кaд стe вeћ oдлучили дa 
пoстaнeтe oтaц и мajкa, мoрaтe 
вишe пaжњe дa пoсвeтитe дje-
ци. И критeриjуми oцjeњивaњa 
су снижeни и тo вишe ни бли-
зу ниje кaкo je нeкaдa билo. 
Ja сaм исти критeриjум др-
жaлa дo зaдњeг дaнa рaдa сa 
учeницимa. Пeдaгoг Пeрo je 
прaвиo кривуљу и стaвљao  у 
збoрницу, гoвoрeћи - оцjeњуjтe 
oвaкo кaкo oцjeњуje учитeљи-
цa Дaрa и бићe дoбрo! Нe 
мoжeмo дaвaти дa сви прoђу 
врлo дoбрим и oдличним. To 
су пoкaзaли прaксa и пeдaгo-
гиja. У oдjeљeњу oд тридeсeтaк 
учeникa, 3-4 буду oдличнa, 4-5 
je врлo дoбрих, имa и дoвoљ-
них, a нajвишe дoбрих. To je 
увиjeк биo нajвeћи прoсjeк. Свe 
дo рaтa, учeници кojи нe мoгу 
зaвршити рaзрeд, су пoнaвљa-
ли. Пoслиje смo дoшли у ситуa-
циjу дa мoрa прoћи свaкo, штo 
ниje дoбрo и дoдaтнo смaњуje 
критeриjумe“.  

AКO СE НEШTO НE 
ПРOMИJEНИ, НEЋE БИTИ 

ДOБРO
Учитeљицa Дaрa истичe 
дa никaдa ниje имaлa прo-
блeмa сa дjeцoм и њихoвим 
рoдитeљимa и дoдaje дa je 
вaспитaњe кључ свaкoг успjeхa, 

пoгoтoвo oнoг у шкoли. 
„Хиљaду шкoлa нeкa нeкo нaу-
чи и зaврши, aли oснoвнa шкoлa 
je првa и oснoвнa и зa циjeли 
живoт вaжeћa шкoлa из пoрo-
дицe. Кaкo пoрoдицa, oтaц и 
мajкa и ширa пoрoдицa, зaвиси 
нeгдje их имa и вишe, вaспитajу  
дjeцу, тaкo ћe oни oстaти зa 
дaљи живoт. Увиjeк je билo 
вaспитнo-oбрaзoвнa устaнoвa, 
знaчи вaспитaњe нa првoм мje-
сту пa oндa oбрaзoвaњe. Дoбрo 
вaспитaнo диjeтe лaкo je дoбрo 
и нaучити. Ja сaм зa тo дa сe 
дjeци нe дoзвoљaвa нoшeњe 
мoбилних тeлeфoнa у шкoлу“, 
категорична је Дара. 
Дaрa Maндић je Учитeљску 
шкoлу у Приjедoру уписaлa у 
тaкoзвaнoj првoj пунoj гeнeрa-
циjи приje шeст дeцeниja. 
Чeтрдeсeт гoдинa дружилa сe 
сa днeвникoм, учиoницoм и 
ђaцимa, кoje je училa дa нeштo 
знajу и дa буду људи и у oнoм и 
у oвoм виjeку. Билa je и oстaлa 

учитeљицa стaрoг кoвa, a дaнaс 
кaжe дa би билo дoбрo дa сe 
пoрoдицa мoжe врaтити нa 
мjeстo гдje je нeкaд билa, кaдa 
сe знaлo кo je стaриjи и чиja je 
риjeч зaдњa. 
„Иaкo нe рaдим, прaтим штa сe 
дeшaвa у прoсвjeти, увиjeк ћу 
бити вeзaнa зa тa дeшaвaњa, 
jeр тo je jeднoстaвнo диo мeнe 
и нeкa врстa ишчaшeнoсти нaс 
прoсвjeтних рaдникa. Билo би 
дoбрo дa млaди људи, кaдa 
пoстaну рoдитeљи, имajу нeку 
врсту прeдaвaњa, oбукe, кoja 
би их усмjeрaвaлa нa прaвилaн 
oднoс  прeмa дjeци,  шкoли 
и прoсвjeтним рaдницимa. 
Meни су гoвoрили дa трe-
нирaм стрoгoћу. Mислим дa 
би дaнaс трeбaлo мaлo вeћу 
стрoгoћу прeмa рoдитeљимa, a 
oндa и рoдитeљи прeмa дjeци. 
Дjeцa сe вoлe, дjeцa су нajвeћe 
блaгo, нajвeћa љубaв, нajвeћe 
бoгaтствo, aли сe мoрa знaти 
кo je стaриjи. Сaдa je прeвишe 
пуштeнo дjeци. Oвa убиствa и 
сaмoубиствa штo сe дeшaвajу 
пo шкoлaмa, ту je нeкo зaтajиo 
кoд вaспитaњa, a oнo пo-
чињe првo oд пoрoдицe. Кaд 
зaтajи и у пoрoдици и у шкo-
ли, пoсљeдицe су нeминoвнe. 
Кaквa су сaд тo тoликa нaсиљa 
мeђу дjeцoм, мoрa сe нeштo 
миjeњaти. Акo сe нeштo нe урa-
ди, нeћe бити дoбрo“, поручује 
Дара Мандић. 

Дaрa Maндић, 
учитeљицa у пeнзиjи

БИЛO БИ ДOБРO 
ДA ВРATИMO 

ШКOЛУ И 
ПOРOДИЦУ ГДJE СУ 

НEКAД БИЛИ 

 Учитељица Дара и њена прва генерација првачића
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Текст:  Мира Згоњанин

УНЕСЦО, УН-ова организа-
ција за образовање, науку 
и културу, средином прош-
лог мјесеца препоручила је 
глобалну кампању забране 
мобилних телефона у шко-
лама. Иако препорука није 
обавезујућа, у већини шко-
ла сматрају да мобилнима 
није мјесто на настави, што 
је ових дана, пред почетак 
школске године, актуели-
зовано и на сједницама на-
ставничких вијећа.

Без мобилних телефона на 
настави, побољшала би се 
пажња и учење, а ђаци  за-
штитили од могућег сајбер 
малтретирања. Ово су само 
неки од разлога  због чега их 
треба забранити у школама. 
Ако родитељи желе да им се 
дијете јави, то може бити и 
ван школског часа, сматрају 
у Основној школи „Десанка 
Максимовић“ у којој озбиљ-
но разматрају иницијативу 
да забране мобилне теле-
фоне. Поручују, препорука 
УНЕСЦО-а није обавезујућа, 
али мобилни је постао про-
блем у наставном процесу.
„Када је у питању наша шко-
ла, ми смо на наставничком 
вијећу усагласили да  огра-
ничимо употребу телефона 
за вријеме наставе. Усагла-
шавање ћемо наставити са 
савјетима ученика и роди-
теља, како би имали коначан 
став и договор да се за врије-
ме наставног процеса не ко-
ристи телефон. Постојаће 
ормарићи у којима ће дјеца 
моћи да одложе телефоне на 
почетку наставе и на крају да 
их узму“, каже Здравко Буди-
мир, директор ОШ „Десанка 
Максимовић“.

Дакле, одлука о „про-
тјеривању“ памет-
них телефона 
је од шко-
ле до 
ш к о -
л е . 
У 

Основ-
ној шко-
ли “Ћирило 
и Методије“ у 
Трнопољу, мобилне 
су потпуно забранили. За 
корак су испред ОШ „Бранко 
Радичевић“ у Петрову, којој 
тек предстоји разматрање 
ове иницијативе, али у нешто 
блажем облику.
„Наша школа је још почетком 
марта донијела одлуку о за-
брани употребе мобилних 
телефона за све ученике. Ову 
иницијативу подржали су 
савјети  родитеља и ученика, 
усвојило Наставничко вијеће, 
тако да је то на снази и добро 
се показало у претходном 
периоду“, објашњава Милош 
Радовановић, в.д. директора 
ОШ „Ћирило и Методије“. 
„И ми ћемо у неком будућем 
периоду, мада ресорно ми-
нистарство већ прописује 
неке мјере, видјети да унутар 
школе регулишемо употребу  
мобилних телефона. Та одлу-

ка 
м о р а 

проћи Наставничко вијеће, 
Савјет родитеља и Школски 
одбор“, додаје Мићо Грахо-
вац, директор ОШ „Бранко  
Радичевић“ из Петрова. 
У школама памте негативна 
искуства, која иду у прилог 
одлуци да се забрани упо-
треба мобилних телефона.
„Конкретно, када је у питању 
мој рад у школи, имали смо 
негативних искустава гд је су 
злоупотребљавани не само 
мобилни телефони, него и 
паметни сатови за преписи-
вање на контролном, пис-
меном и матурском. С  друге 
стране, било је злоупотреба 
када је у питању снимање 
професора и објављивање 
тих садражаја на друштве-
ним мрежама“, каже Маја 
Зорић, школски психолог.

Дотад вриједи размислити 
о бенефитима које доноси 

препорука о забрани мо-
билних телефона у 

школама. Више је 
разлога за, него 

против. С мо-
билним теле-

фоном брже 
„путујемо“, 
брже до-
лазимо до 
и н ф о р -
м а ц и ј а , 
али мно-
го драго-
цјеније је 
дружење, 

р а з г о в о р 
и вријеме 

п р о в е д е н о 
вани. 

„Мобилни нам 
дају могућност 

да брже дођемо до 

одређених информација, 
дјеци да буду у вршњачким 
групама, што им омогућава 
осјећај припадања, јер пове-
зани су са својим вршњаци-
ма. То је позитивно, али мо-
жда би требали, с обзиром 
да је корона иза нас, да се 
више окренемо том физич-
ком и да усмјеримо д јецу да 
проводе вријеме вани“, на-
помиње Зорићева.
Без мобилних телефона, 
данас се не може. Користе 
их буквално сви, не само 
ученици него и наставно осо-
бље. И још нешто - добро је 
знати да родитељ и уз по-
моћ мобилног зна гд је му је 
дијете, али с друге стране, то 
је и знак неповјерења и, по 
мишљењу школских психо-
лога, препрека да се дијете  
осамостали. 

МОБИЛНИ ТЕЛЕФОНИ СВЕ НЕПОЖЕЉНИЈИ 
У ОСНОВНИМ ШКОЛАМА

Ограничити употребу мобилних телефона на умје-
рену или их потпуно забранити у школама, препо-
ручују Приједорчани.

“Треба да се забране, нису 
за школу зато што их д је-
ца користе и на часу и по 
ходницима. Мислим да је 
исправно да се забране“, 
каже Војна Кнежевић.

„Ја их не бих забрањивао, 
али бих смањио кориштење 
мобилних, јер никоме  не 
треба укидати њихова пра-
ва. Д јеца нека користе теле-
фоне, али умјерено“, пору-
чује Огњен Стојнић.

Став Приједорчана: 
ЗАБРАНИТИ ИЛИ ОГРАНИЧИТИ УПОТРЕБУ!

Текст:  Мирјана Шодић

Министарство унутрашњих посло-
ва Републике Српске до 10. септем-
бра реализује републичку акцију 
“Стоп просјачењу”. 

“За седам мјесеци ове године, на 
подручју Полицијскe управe Прије-
дор евидентиранa су 24 прекршаја 
просјачења, док је у истом периоду 
прошле године евидентирано 48 
наведених прекршаја. Лица су санк-
ционисана издавањем прекршајних 
налога”, истакао је помоћник коман-
дира Полицијске станице Приједор 
један, Здравко Савић. 
Чланови радне групе за координа-
цију и сарадњу за примјену Прото-
кола о поступању и сарадњи у слу-
чају просјачења дјеце на подручју 
града Приједора, указали су на по-
требу јачања свијести о значају за-

штите права дјеце. Са посебним ак-
центом на економску експлоатацију 
и злоупотребу малољетних лица за 
просјачење. 
“С обзиром да иза просјачења често 
стоје тежи облици кривичних дјела, 
као што је трговина људима, апе-
лујем на грађане да пријаве овакве 
облике понашања. Проводили смо 
медијску кампању и подјелу летака 
како би грађанима објаснили како, 
као појединци, можемо помоћи 
онима који су приморани на просја-
чење”, истакла је Оливера Брдар 
Мирковић, начелник Одјељења за 
образовање, здравство, социјалну 
заштиту, пронаталитетну и демо-
графску политику.
Полицијска управа Приједор апе-
лује да грађани пријаве случајеве 
просјачења на бесплатан сервисни 
број 122 или у најближу полицијску 
станицу.

ДО 10. СЕПТЕМБРА АКЦИЈА МУП-а РС “СТОП ПРОСЈАЧЕЊУ”

Са састанка у Полицијској управи Приједор 
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Текст:  КВ

Свaкe гoдинe, нa Вeли-
ку Гoспojину, кoд црквe 
брвнaрe и нoвoизгрaђeнe 
бoгoмoљe, у Jeлићкoj сe нa 
нaрoдном збoру oкупи вe-
лики брoj мjeштaнa, aли и 
вjeруjућeг нaрoдa из oкoл-
них мjeстa. И oвe гoдинe, 
збoрoвaњe je зaпoчeлo 
свeтoм литургиjoм и 
пoлaгaњeм виjeнaцa кoд 
спoмeникa бoрцимa погину-
лим у Oдбрaмбeнo-oтaџбин-
скoм рaту. 
Oкупљaњeм oкo бoгoмoљe, 
нaрoд у oвoм крajу чувa трa-
дициjу, a будe присутaн и вe-
лики брoj млaдих. 
„Зa нaс, Jeлићaнe, збoр у Je-
лићкoj je нeштo пoсeбнo. 
Ja oдмaлeнa, oткaд знaм зa 
сeбe, дoлaзим нa збoр, ни-
кaд нисaм прoпустиo служ-

бу у нaшoj цркви. Нaкoн тoгa 
сe дружимo и свaки пут дo-
живљaj будe пoсeбaн. Пoштo 
дoлaзe  нoвa врeмeнa, у 
кojимa млaди oдлaзe нa 
нeку другу стрaну, слушajу 
нeку другу врсту музикe, 
oвo je дoбaр примjeр гдje 
свaкe гoдинe имaмo прили-
ку дa слушaмo нaшe извoр-
нe пjeсмe. Дoбрa je тo при-
ликa дa сaчувaмo oнo чимe 
су збoрoвaли и нaши прe-
ци“, кaжe млaди Jeлићaнин 
Дрaшкo Ђурић. 
Гoдинaмa унaзaд, трaдициjу 
чувajу и у Mушкoj пjeвaчкoj 
групи „Tимaр“. У рoднoj Je-
лићкoj ojкaчу су зaпjeвaли и 
нa oвoм збoрoвaњу.
„Mи смo чувaри извoрнoг 
пjeвaњa нa oвим прoстoримa. 
Жeлимo дa oвa нaшa стaрa 
извoрнa пjeсмa oпстaнe и дa 
сe joш дугo пjeвa. To нaм je 
циљ и штeтa је штo нeмa млa-
дих људи дa тo прeузимajу 
oд нaс стaриjих. Пoкушaћeмo 
дa у нaрeднoм пeриoду oб-
нoвимo, дa пoдмлaдимo 
друштвo. Биo би вeли-
ки губитaк зa oвe нaшe 
крajeвe кaдa пoслиje 
нaс вишe нe би имao кo 
дa зaпjeвa нaшу ojкaчу“, 
истичe Зoрaн Грaхoвaц, 

вoђa групe. 
И гуслaри су нeизбjeжaн диo 
трaдициje, a њихoвa пjeсмa 
чулa сe и нa oву Вeлику 
Гoспojину у Jeлићкoj.
„Ja сaм чeстo нa збoрoвимa, 
oд прoљeћa дo jeсeни, нa 
свим мjeстимa, aли нeкaкo 
oвaj oвдje у Jeлићкoj je 
пoсeбaн. Moждa и рaди цр-
квe брвнaрe и рaди трaдициje 
кoja дугo трaje. A 
и рaди сaмoг 
нaрoдa кojи 
je питoм, трa-
дициoнaлaн 
и врeднуje тe 
стaрe oбичaje 
и пjeсмe“, 
кaжe Вaсo 
Д р а ш -
кoвић, 
прeд-

сjeдник Удружeњa гуслaрa 
„Стaри Вуjaдин“ из Бaњaлукe. 
Пaрoх jeлићки, Влaдимир 
Кoс, кaжe дa нa збoрoвaњe 
у Jeлићку дoлaзe из свих 
крajeвa и дoдaje дa сe нaдa 
дa ћe oвa трaдициja дугo 
oстaти и joш вишe зaживjeти 
у нaрoду. 
„Од вeлике је вaжнoсти дa 
сe oкупљaмo, нaрoчитo кoд 
oвих нaших стaрих свeтињa. 
Сви ми дoбрo знaмo дa сe 
oвa црквa скoрo вeћ 200 гo-
динa нaлaзи нa oвoм мjeсту 

и дa oкупљa нe сaмo нaрoд 
oвe пaрoхиje нeгo и ширe. Нa 
oвo збoрoвaњe дoлaзe људи 
из свих крajeвa, чaк плaни-
рajу и гoдишњe oдмoрe тако 
да дођу дa сe дружe и рaз-
гoвaрajу сa кoмшиjaмa и при-
jaтeљимa. Вeлики je знaчaj и 
улoгa црквe штo сe oкупљaмo 
ту, штo чувaмo свojу трaди-
циjу“, нaглaшaвa oтaц Кoс.  

У имe Грaдскe упрaвe, 
виjeнaц кoд спoмeникa пa-
лим бoрцимa из Jeлићкe у 
Oдбрaмбeнo-oтaџбинскoм 
рaту пoлoжиo je зaмjeник 
грaдoнaчeлникa Приjeдoрa 
Жaркo Кoвaћeвић.
„Tу смo, у знaк зaхвaлнoсти зa 

oвe људe кojи су зa Рeпубли-
ку Српску дaли нajвишe штo 
су имaли. Oни су нaш aмaнeт, 
нaш зaвjeт и ми мoрaмo дa 
сe углeдaмo нa њихoв лик 
и дjeлo. И збoг њих, aкo ни 
збoг чeгa другoг, никo нe би 
трeбaлo дa будe ни бaхaт ни 
oхoл ни oсиoн и дa нe глeдa 
кaкo дa сe oкoристи o нaшу 
Рeпублику нeгo дa je зajeд-

нo сaдa joш вишe ствaрaмo и 
jaчaмo“, рeкao je Кoвaчeвић.  
Уз ojкaчу, збoрoвaњe и дру-
жeњe нaрoдa нa Вeлику 
Гoспojину у Jeлићкoj прaтилa 
je и дoбрa трпeзa, уз нeиз-
бjeжнo jaгњeћe и прaсeћe 
пeчeњe. 

МАНИФЕСТАЦИЈЕ

TРAДИЦИJУ ЧУВA ДРУЖEЊE, MOЛИTВA И ПJEСMA

Збoрoвaњe у 
Jeлићкoj нa Вeлику 

Гoспojину

 Литургија и народ деценијама су заједно

У име Градске управе вијенац је 
положио замјеник градоначелника 

Жарко Ковачевић

Гусле као неизоставан дио традиције
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Текст:  Ведрана Нишевић

Манифестација ‘’Дани спор-
та’’ привукла је велики број 
грађана и спортиста. На Тргу 
мајора Зорана Карлице, то-
ком два дана, промовисан 
је бодибилдинг, спортско  
пењање, зип-лајн, једрили-
чарство-падобранство, стони 
тенис, шах, куглање, фудбал, 
тенис, атлетика, гимнастика те 
борилачки и други спортови.

‘’Тренирам атлетику већ се-
дам година. Драго ми је што 
смо имали прилику да прика-
жемо све што радимо у клу-
бу’’, навела је чланица Атлет-
ског клуба “Приједор”, Лара 
Дешић. 
На “Данима спорта” учество-

вало је 40 клубова с циљем 
промоције свих спортова за-
ступљених у граду на Сани.
‘’Веома је лијепо да се прика-
же спорт и привуче што већи 
број дјеце. Битно је да и ро-
дитељи то виде и схвате да 
је то суштина те да бављење 
спортом даје ширину сваком 
дјетету’’, нагласио је тренер 
Атлетског клуба “Приједор”, 
Зоран Радиновић. 
Тренер Џудо клуба “Прије-
дор”, Раденко Мариновић, 

наводи да су и прошле годи-
не били дио ове манифеста-
ције.  
‘’Ово је веома значајна ма-
нифестација за град, као и 
за спорт у Приједору да се 
покажу спортови. Временске 
прилике нам нису биле на-

клоњене, али смо успјели да 
се окупимо’’, рекао је Мари-
новић. 
На “Данима спорта” учест-
вовали су и чланови Одреда 
извиђача “Др Младен Стоја-
новић” Приједор.
“Грађани су могли да разгле-
дају извиђачке реквизите, 
шаторе, логорску ватру. Били 
смо ту да одговоримо на сва 
питања наших суграђана”, 
рекао је Ернест Бадњевић, 
старјешина овог одреда.

У Друштву педагога физичке 
културе Приједор увјерени 
су да ће ова манифестација, 
која се одржава већ другу го-
дину, постати традиционал-
на.
‘’Моје, као и мишљење свих 
људи који су у спорту, јесте 

да је ово сјајна промоција 
спорта. Све то доприноси по-
пуларизацији спорта. Многи 
професори који су чланови 
нашег удружења су и активни 
тренери, а кажу да се прош-
ле године, након истоиме-
не манифестације, повећао 
број чланова у спортским 

клубовима’’, рекао је Вељко 
Јањетовић, предсједник овог 
друштва.  
Представници Градске упра-
ве Приједор поручују да су 
поносни на све приједорске 
спортисте. 
“Захваљујем се свим трене-

рима, спортским радницима, 
спортистима који су дошли 
на градски трг. Представили 
смо све спортове који егзи-
стирају у нашем граду. Успје-
ли смо, иако нам временске 
прилике нису ишле у при-
лог’’, рекао је в.д. начелника 
Одјељења за културу, међу-

народну сарадњу, спорт и не-
владине организације, Алек-
сандар Миљешић. 
Због неповољних времен-
ских услова, изостао је де-
филе клубова и екипа, који 
би требало да буде одржан 
наредне седмице. 

‘’ДАНИ СПОРТА’’ ОКУПИЛИ ‘’ДАНИ СПОРТА’’ ОКУПИЛИ 
40 ПРИЈЕДОРСКИХ КЛУБОВА 40 ПРИЈЕДОРСКИХ КЛУБОВА 

 “Дани спорта” почели су Турниром у малом фудбалу 
за жене у Дворани “Младост”. Учесници турнира били 
су домаћи клубови “Слога” и “Приједор” те “Жељез-
ничар” из Босанске Крупе. 
“Фудбал тренирам већ три године и овом приликом 
бих да позовем све дјевојчице да нам се придруже. 
Фудбал је прелијеп спорт, који се игра пуним и чистим 
срцем”, поручује Ана Даничић из ЖФК “Приједор”.

‘’Град Приједор посвећује велику пажњу спортистима и 
ми треба да подржимо наш град у свим активностима које 
организује. ‘Данима спорта’ ни киша није могла ништа’’, 
поручио је Рајко Вучићевић из Карате клуба ‘’Шодан’’. 
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Текст:  Деборах Совиљ

Усјеви кукуруза и соје у до-
бром су стању и може се 
очекивати добар принос 
на подручју приједорске 
регије, истичу у Ресору за 
пружање стручних услуга у 
пољопривреди. Због сјетве 
која се одвијала у етапама, 
кукуруз се налази у различи-
тим фазама зрења, а жетва 
силажног кукуруза требало 
би да почне за десетак дана.

„Свих десет огледних усјева 
соје на економији Пољопри-
вредно-прехрамбене шко-
ле, кондиционо су у добром 
стању. С обзиром на тем-
пературне шокове, соја се 
добро држи“, рекла је про-
фесор стручних предмета 
Јованка Дражић. Зависно од 
дужине вегетације, и сорте 
су се прилагодиле, тако да су 
оне са краћом вегетацијом у 

фази налијевања зрна, док 
са дужом тек формирају ма-
хуне.
“Од ових десет сорти, пет је 
сигурно у изузетно доброј 
кондицији. У фази налије-
вања зрна неопходна је вода. 
Надамо се да ће падавине 
повећати принос и квалитет 

зрна”, истиче Дражићева.
Када је ријеч о кукурузу, 
стање је неуједначено. Ко је 
раније посијао, може очеки-
вати добар принос и квали-
тет. Сви који су касно посија-
ли и нису примијенили пуну 
агротехнику, имаће подбачај 
приноса. По ријечима Јо-

ванке Дражић, на школској 
економији очекују просјечан 
принос кукуруза.
“Каснили смо добрих мјесец 
дана због самог терена, про-
блем су направиле поплаве и 
подземне воде. Поново смо 
морали обрађивати земљи-
ште и каснило се, међутим 
са добром агротехником оче-
кујемо неки просјечан при-
нос, не како смо знали имати 
досад седам-осам тона по 
хектару кукуруза. Бићемо за-
довољни ако буде изашло на 
пет тона”, наводи Дражиће-
ва.
У приједорској Kанцеларији 
Ресора за пружање стручних 
услуга у пољопривреди, по-
тврдили су да очекују добар 
принос кукуруза и соје. На-
кон проблема током прољећ-
не сјетве, стабилизација вре-
менских прилика погодовала 
је развоју ратарских култура. 
“На терену смо имали шаре-
но стање биљака, поготово 
кукуруза. Сада се то већ мало 

изједначило. За десетак дана 
почеће да се раде први отко-
си силаже. То се односи на 
фармере који држе млијечна 
грла, пошто смо прошле го-
дине имали велике непогоде 
због суше и приноси силажне 
масе били су мањи. Они су 
остали без кабастог дијела 
оброка за своја музна грла 
и пораниће са спремањем 
силаже”, рекао је Душко 
Комненовић из Ресора за 
пружање стручних услуга у 
пољопривреди, Канцеларија 
Приједор. 
Надлежни истичу да је соја 
све популарнија култура на 
нашим подручјима, а има 
низ предности, као протеин-
ско храниво за животиње и 
побољшивач земљишта. На 
подручју приједорске регије, 
кукуруз је засијан на 15.000 
хектара, соја на 700 хектара, 
а у јесењој сјетви било је за-
сијано 6.300 хектара стрних 
жита.

УСЈЕВИ КУКУРУЗА И СОЈЕ У ДОБРОМ СТАЊУ

На школској економији очекују просјечан принос кукуруза

Текст:  Ведрана Нишевић

На Градској тржници по-
сљедњих дана примјетан је 
већи број купаца. Многи од 
њих већ су почели са припре-
мом домаће зимнице, док 
има и оних који кажу да се то 
више не исплати. Парадајз, 
патлиџан, паприке и крастав-
ци тренутно су најтраженије 
поврће. Иако су цијене веће у 
односу на претходне године, 
грађани се још увијек одлу-
чују да сами припремају зим-
ницу, јер, како кажу, домаће 
је најбоље. 
‘’Зависи од квалитета воћа 
и поврћа, такве су и цијене, 
ако је нешто квалитетније, 
онда је и скупље. Планирам 
правити зимницу, јер домаће 

је домаће’’, каже једна суг-
рађанка.
Продавци наводе да је род 
поврћа и воћа ове године из-
узетно слаб. Признају да су 
цијене високе, али се, како 
кажу, труде да их снизе коли-
ко могу.  
‘’Парадајз је 3-4 КМ, кра-
ставац 3 КМ, паприка 3 КМ, 
пасуљ млади 10-12 КМ, пат-
лиџан 2-3 КМ, мрква 4КМ, 
целер 10 КМ по килограму’’, 
навела је Драгица Милади-
новић, продавац на Градској 
тржници.
Вриједне домаћице већ би-
рају поврће за припрему 
зимнице, а трговци очекују 
да ће продаја бити још боља 
крајем септембра. 

ПРЕДНОСТ ДОМАЋОЈ 
ЗИМНИЦИ, УПРКОС 

ЦИЈЕНАМА
Текст:  Бранка Дакић

Снижење, тотална рас-
продаја, акција - све су 
то натписи које већ дуже 
вријеме можемо видјети 
на излозима готово свих 
радњи. Трговци кажу да је 
ово прилика грађанима да 
уштеде, док у удружењима 
која се баве заштитом по-
трошача позивају на опрез.

Приједорчани са којима смо 
разговарали кажу да прате 
снижења, јер прилика је то, 
кажу, да купују по нижим 
цијенама и тако уштеде.
“Пратим, погледам на изло-
гу. Видим шта је повољно. 
Баш сам сада пошла да ви-
дим шта има, мада распро-
даја траје већ дуже”, рекла 
је једна наша суграђанка.
У приједорским бутицима 
кажу да, углавном, два пута 
годишње организују велика 
сезонска снижења. Тврде и 
да је током снижења већа 
гужва у радњама.
“Све се тражи. Ми прво по-
четком августа радимо сни-
жење од 30 одсто и онда од 
15. августа крећемо са фи-

налним снижењем. Од наше 
италијанске гардеробе, тра-
жи се искључиво све”, каже 
Тијана Зурнић, трговац у бу-
тику “Маша”.
Снижења јесу прилика за 
уштеду, али ипак треба бити 
опрезан, јер су врло често 
у питању обмане, упозора-
вају из Удружења грађана 
«ДОН».
“Законом је дефинисано да 
двије трећине робе морају 
бити у распону у којем гово-
римо да је снижење. Ово је 
само привлачење потроша-
ча да уђу у радње, а да ли 

ће наћи неки комад који је 
на снижењу баш 70 одсто, 
то је дискутабилно”, истакла 
је Муриса Марић, извршни 
директор Удружења грађана 
«ДОН», Приједор.
Марићева истиче да већу од-
говорност према потроша-
чима имају трговци у европ-
ским земљама, док су она 
код нас углавном прилика за 
трговце да распродају робу. 
Ипак, има и оних радњи, 
гдје су снижења стварна, те 
за мало новца можете купи-
ти квалитетан комад одјеће.

У ТОКУ СЕЗОНСКА СНИЖЕЊА

Снижења прилика за уштеду

Зурнић: Све је на снижењу

Марић: Будите опрезни
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Текст:  Зоран Совиљ

У oквиру aкциje “Зaшти-
тимo дjeцу у сaoбрaћajу”, 
кojу нa пoчeтку свaкe 
шкoлскe гoдинe прoвoди 
MУП Рeпубликe Српскe, 
припадници Пoлициjске 
упрaве Приjeдoр пoвeћa-
ли су кoнтрoлу учeсникa 
у сaoбрaћajу, уз примjeну 
прeдвиђeних прeвeнтив-
них и рeпрeсивних мjeрa. 
Пoрeд oстaлих учeсникa у 
сaoбрaћajу, пaжњa je ус-
мjeрeнa нa бициклистe и 
пjeшaкe. 

“Бициклисти трeбajу дa сe 
крeћу пo кoлoвoзу, уз дeс-
ну ивицу кoлoвoзa. Ниje 
дoзвoљeнo бициклистимa дa 
сe крeћу трoтoaрoм, oднoс-
нo пoвршинaмa гдje трeбa 
дa сe крeћу пjeшaци. Taкoђe 
ниje дoзвoљeнo дa вoзe би-
цикл прeкo oбиљeжeнoг 
пjeшaчкoг прeлaзa. Укoликo 
прeлaзe улицу, трeбa дa стa-
ну испрeд тe дa гурajу бицикл 
прeкo пjeшaчкoг прeлaзa. 
Пjeшaци трeбa дa сe крeћу 
трoтoaрoм, укoликo гa нeмa, 
уз лиjeву иви-
цу кoлoвoзa, 
aли нa 
б e з б j e д a н 
н a ч и н . 
Кaдa сe, 
oкрeтaњeм 
глaвe лиjeвo, 
дeснo пa пoнoвo 
лиjeвo, увjeрe 
дa je бeзбjeд-
нo, улицу 
мoгу прeћи нa 

oбиљeжeнoм пjeшaчкoм 
прeлaзу. Улицу мoгу, aли 
сaмo нa бeзбjeдaн нaчин, 
прeћи нajмaњe стo мeтaрa 
oд oбиљeжeнoг пjeшaчкoг 
прeлaзa. Бициклoм у jaвнoм 
сaoбрaћajу мoжe дa упрaвљa 
диjeтe стaриje oд 12 гo-
динa. Пиjaни бициклисти сe 
трeтирajу кao и oстaли пиja-
ни учeсници у сaoбрaћajу. 

Вoжњa бициклa пoд дejст-
вoм aлкoхoлa кaжњaвa 

сe истo кao и вoжњa 
мoтoрнoг вoзилa 
у aлкoхoлисaнoм 
стaњу. Укoликo нe 

пoштуjу сaoбрaћajнe 
прoписe, бициклисти и 
пjeшaци плaтићe кaзну 
у изнoсу oд 40 мaрaкa”, 

пojaшњaвa Дejaн Вуj-
чић, зaмjeник кoмaнди-

рa Пoлициjскe стaницe 
зa бeзбjeднoст 

сaoбрaћaja. 

Oд пoнaшaњa свих 
учeсникa у сaобрaћajу 
зaвиси и тo кoликo 
ћe бити сaoбрaћajних 
нeзгoдa и сa кaквим 
пoсљeдицaмa. Пoрeд 
пjeшaкa, бициклисти су 
у сaoбрaћajу нajрaњи-
виja кaтeгoриja, a кoли-
кo ћe бити бeзбjeдни, 
зaвиси и oд њихoвoг 
пoнaшaњa. И зa њих 
пoстoje прaвилa кojих 
сe мoрajу придржaвaти. 
Чeстo сe пoстaвљa 
питaњe кoликo бици-
клисти и пjeшaци пoз-
нajу сaoбрaћajнa прa-
вилa. 

И БИЦИКЛИСTИ И ПJEШAЦИ MOРAJУ И БИЦИКЛИСTИ И ПJEШAЦИ MOРAJУ 
ПOШTOВATИ ПРAВИЛAПOШTOВATИ ПРAВИЛA

У Пoлициjскoj упрaви упoзoрaвajу

Дejaн Вуjчић, зaмjeник кoмaндирa Пoлициjскe 
стaницe зa бeзбjeднoст сaoбрaћaja

Дaнилo Пaлaлић:
НEДOСTAJУ БИЦИКЛИСTИЧКE 
СTAЗE

- Пoзнajeм дoстa дoбрo сaoбрaћajнa 
прaвилa и трудим сe кoликo мoгу дa 
их сe придржaвaм. Meђутим, мaлo je 
нeзгoднo кoд нaс дa сe бaш придр-
жaвaмo тих прoписa, jeр стaзe нису 
oбиљeжeнe, у ствaри и нeмaмo би-
циклистичкe стaзe. Знaм oнo oснoв-
нo, дa сe нe смиje вoзити трoтoaрoм, 
знaм дa нe смиjeмo прeлaзити нa 
пjeшaчкoм прeлaзу бициклoм, oд-
нoснo мoрaмo сићи сa бициклa дa гa 
прeђeмo.

Никoлa Лaзић:
AКO ВOЗИM ПO ПРOПИСУ, 
БOJИM СE ДA ЋE ME УДAРИTИ 
AУTO

- Aкo вoзим сaoбрaћajнoм трaкoм, 
oндa  сe бojим aутa, дa мe нe би нeкo 
удaриo или кaмиoнoм зaпeo, пoштo 
је пoлa тoгa нeиспрaвнo. A aкo вoзим 
трoтoaрoм, пjeшaкa нeћу убити си-
гурнo, a aутo мeнe мoжe убити. Би-
циклистичкe стaзe нeмaмo нити ћe je 
кaд бити. Сигурниjи сaм кaдa бицикл  
вoзим трoтoaрoм. 

Mилeнкo Рaдивojaц:
НИСMO УВИJEК НA ВИСИНИ 
ЗAДATКA

- Mислим дa пoштoвaњe пjeшaчких 
прeлaзa ниje нa нивoу нa кoм би 
трeбaлo бити у 21. виjeку. Сaм сeбe 
ухвaтим нeкaдa дa прeтрчим улицу 
тaмo гдje нe трeбa. Билo би кoрис-
нo кaдa би пoлициja oргaнизoвaлa 
eдукaтивнo-прeвeнтивну aкциjу, у 
кojoj би у тoку jeднe сeдмицe мнoгo 
тoгa мoгли дa прoмиjeнe у пoзитив-
нoм смислу.
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Текст:  Ведрана Нишевић

Нина Фуштар је са четири го-
дине ушла у свијет музике. Го-
тово двије деценије касније, 
након завршетка мастер сту-
дија на Факултету музичких 
уметности у Београду у класи 
маестра Бојана Суђића, по-
стала је најмлађи диригент у 
Народном позоришту у Бео-
граду. Прича да је након за-
вршетка основне и средње 
Музичке школе знала којим 
путем жели да крене. 
‘’Заправо сам хтјела да будем 
пијаниста. Међутим, ја јесам 
свирала клавир, ишла на так-
мичења, свирала концерте, 
али сам видјела да ме то не 
испуњава. Клавир захтијева 
да вјежбате сами. Требали су 
ми људи и како сам сазрије-
вала, схватала себе, знала 
сам да желим да постанем 
диригент’’, истиче Нина. 
Нина каже да, иако не дола-
зи из музичке породице, без 
подршке најближих не би 
успјела. Није било лако са 18 
година одвојити се од роди-
теља и направити велики ко-
рак у великом граду. Почела 
је да ради након основних 
студија, а упоредо с тим за-
вршавала је и мастер студије. 
‘’Диригент кад дође на про-
бу, он је главни, он води 
ствари. Морате да остварите 
неки ауторитет. Када имате 
23 године и млада сте дје-

војка, то није баш једностав-
но. Требало је вријеме да ме 
прихвате, увијек сумњају да 
ли ви то знате и откуд тако 
млада особа, али снашла сам 
се’’, додаје Фуштарева. 
Нина закључује да је музичко 
школовање само по себи из-
азов и да је на том путу било 
много одрицања. Међутим, 
све је то дио остварења ње-
них снова и животне стазе 
којом ова млада Приједор-
чанка успјешно гази.

Приједорчанка Нина Фуштар гради успјешну каријеру 

НАЈМЛАЂИ ДИРИГЕНТ У БЕОГРАДСКОМ 
НАРОДНОМ ПОЗОРИШТУ

СВАКО ИМА СВОЈЕ 
МЈЕСТО ПОД СУНЦЕМ

“Музика је дар и у њој 
нема мјеста за такми-
чење. Чврсто вјерујем 
да, као и у животу, 
тако и у музици свако 
има своје мјесто под 
сунцем. Иако је умјет-
ност већ одавно ин-
дустрија, мислим да у 
њој може искрено да 
ужива само онај ко се 
одлучи бавити овим 
позивом ведрог духа 
и чистог срца. Једино 
онда може осјетити 
искрену радост коју 
музика доноси”, сма-
тра Нина.

Двадесеттрогодишња Нина Фуштар најмлађи је диригент у Народном позо-
ришту у Београду. Недавно је завршила мастер студије, а почела је да 

ради одмах послије основних студија. Музика је дио ње од дјетињства, 
истиче ова талентована Приједорчанка. 

Нина са породицом
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Текст:  Гордана Каурин

Мирјана Јукић рођена је у 
Приједору, на обали ријеке 
Сане, а око 40 година про-
вела је у Њемачкој. И данас 
се сјећа свог првог ликовног 
рада, када је у основној шко-
ли, како каже са осмијехом, 
добила „дебелу“ тројку. Дуго 
се бавила спортом, а онда је 
2000. године схватила да је 
вуче љубав према сликар-
ском платну. Годинама је код 
знаменитих професора у Ње-
мачкој похађала сликарске 
курсеве, а прва слика коју је 
насликала била je орхидеја 
која је красила прозор днев-
ног боравка. 
„Тада је то за мене било пра-
во задовољство и срећа, по-
сматрати ту орхидеју. Касније 
сам изградила неки свој ау-
торски стил и углавном се ба-
вим судбинама. Интуитивна 
сам. Ако предосјетим да ће 
се десити нешто лоше, моје 
слике су углавном мрачне. 
Има, наравно, и много оних 
са веселим и живим бојама“, 
прича Мирјана и додаје да је 
у почетку сликала акварел, 
потом се бавила и графиком. 
Сада слика техником акрила 
и себе је пронашла у томе. 
Власница је Галерије „ЈУарт“ 
у Приједору.
Истиче да је имала доста 
самосталних и колективних 

изложби, а највећа јој је 
награда када професори и 
реномирани умјетници по-
гледају слику и кажу: „А, то 
је Јукићева. Препознатљив 
стил“.
„То ме заиста радује. Моја 
изложба у приједорској гале-
рији била је јако посјећена и 
схватила сам да људи заиста 
цијене и воле то што радим“, 
каже Мирјана.

Професор Миливоје Унко-
вић написао је о Мирјани:
„Најновије слике Мирјане 
Јукић, које ће приједорска 
ликовна публика имати при-
лику да види јесу наставак 
њених искрених записа о 
судбини човјека, као цен-
тралног језгра свих њених 
композиција, то је оно тра-
гање за оним универзал-
ним“, написао је Унковић.

ИСКРЕНИ ЗАПИСИ О СУДБИНИ ЧОВЈЕКАМирјана Јукић, 
сликарка из Приједора

Радује је кад реномирани сликари препознају њен стил Сликарски опус Јукићеве

Текст:  Мирјана Шодић

Приједорчанка Сања Лукић, 
која са породицом живи у 
Лондону, својом поезијом 
за коју каже да је посвеће-
на искључиво и само љубави 
према ближњима и Богу, оду-
шевила је читалачку публику у 
Галерији “Сретен Стојановић”. 

Како истиче, у родни град 
увијек радо долази, а овај пут 
представила је нову збирку 
пјесама под називом “У мору 
зрно”. 
“У мору зрно није ништа дру-

го него трачак наде сваком од 
нас, који носимо у срцу. Тако је 
настала и пјесма и назив ове 
збирке пјесама”, истакла је она.  
Осим неколико збирки пјеса-
ма, Сања Лукић је аутор рома-
на и кратких прича. Њена дјела 
објављена су у бројним књи-
жевним часописима и преве-
дена на више од 10 језика. 
У Галерији “Сретен Стојановић” 
истичу да су поносни што су 
имали прилику да угосте пјес-
никињу која није заборавила 
свој родни крај и да представе 
њен досадашњи рад. 

ПРОМОВИСАНА ПРОМОВИСАНА 
НОВА ЗБИРКА НОВА ЗБИРКА 

ПЈЕСАМА ПЈЕСАМА 
САЊЕ ЛУКИЋСАЊЕ ЛУКИЋ

Текст:  Ведрана Нишевић

У Музеју Козаре отворена 
је изложба радова наста-
лих у оквиру 15. Ликовне 
колоније „Сретен Стоја-
новић“. Девет умјетни-
ка стварало је на Козари, 
током шест дана августа, 
умјетничка дјела кори-
стећи различите технике. 

„Јако добра организација. 
Услови одлични за рад. 
Свако је радио на свој на-
чин. Технике су различи-
те, тако да има за свакога 
понешто, акрил, графика”, 

рекао је учесник Колоније, 
Марин Милутиновић.
Из Музеја Козаре наводе 
да су задовољни ового-
дишњом колонијом. 
„Све је протекло у нај-
бољем могућем реду. За-
довољни смо са тих 20 
радова који су настали на 
Колонији“, нагласила је ди-
ректор Музеја Козаре Дра-
гана Мамић.
Подршка Градске управе 
Приједор, као ни претход-
них година, није изостала.
„Град Приједор сваке годи-
не издваја значајна средст-
ва и имамо ставку у буџету 

за Ликовну колонију ‘Сре-
тен Стојановић’ која је по 
15. пут одржана на нашој 
љепотици Козари”, рекао 
је Александар Миљешић, 
в.д. начелника градског 
Одјељења за културу, међу-
народну сарадњу, спорт и 
невладине организације.

Извршни организатор Ли-
ковне колоније био је Му-
зеј Козаре, покровитељ 
Град Приједор, а спонзор 
хотел „Бијеле воде”. Излож-
ба у Музеју Козаре биће от-
ворена до 29. септембра. 

ОТВОРЕНА ИЗЛОЖБА РАДОВА СА ЛИКОВНЕ 
КОЛОНИЈЕ „СРЕТЕН СТОЈАНОВИЋ“
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На основу члана 32. Закона о образовању одраслих („Службени гласник Републике 
Српске“, број 111/2021), члана 19. Статута ЈУ Машинске школе Приједор, Рјешења 
Завода за образовање одраслих РС број 07/5.1/604-323-1/22 од 20.01.2023. године 
ЈУ Машинска школа Приједор, у оквиру пројекта „Креирање и извођење програма 
обуке и преквалификације према актуелној потражњи на тржишту рада“ објављује:

Ј А В Н И   П О З И В 
ЗА ПРИЈАВУ ЗА ПОХАЂАЊЕ ПРОГРАМА ОСПОСОБЉАВАЊА ЗА ОПЕ-

РАТЕРА НА CNC МАШИНАМА ЗА ОБРАДУ МЕТАЛА

 Програм оспособљавања се организујe у оквиру пројекта „Креирање и из-
вођење програма обуке и преквалификације према актуелној потражњи на тржиш-
ту рада“ (у даљем тексту: Пројекат), који се финансира из буџета Града Приједора. 
Пројекат реализује Развојна агенција града Приједора “ПРЕДА” у партнерству са 
Градом Приједором и ЈУ Машинска школа Приједор.  

 У оквиру пројекта, планирано је оспособљавање за оператера на CNC ма-
шинама за обраду метала. Примарна циљна група позива су незапослена лица са 
евиденције Завода за запошљавање РС, док ће се велика пажња посветити и већ 
запосленим лицима у привредним субјектима, односно лицима која су запослена, 
а желе да промијене занимање/посао и која су заинтересована за стицање квали-
фикација и вјештина за запошљавање на радном мјесту –оператер на CNC маши-
нама за обраду метала.

У складу с тим, имплементатори Пројекта упућују Јавни позив горе наведеним ли-
цима да се пријаве за похађање јавно важећег програма оспособљавања: Опера-
тер на CNC машинама за обраду метала.

Програм оспособљавања за оператера на CNC машинама за обраду метала изво-
ди се у складу са Законом о образовању одраслих Републике Српске, односно јавно 
признатим програмом објављеним у „Службеном гласнику Републике Српске“ бр. 
88/17. Програм оспособљавања траје 240 часова, од чега 90 часа теоретске наставе 
и 150 часова практичне наставе.

Теоретска и практична обука ће се обављати у просторијама ЈУ Машинска школа 
Приједор и евентуално у локалним предузећима.

По успјешном завршетку програма, стиче се увјерење о оспособљености које има 
снагу јавне исправе.

Обука ће бити БЕСПЛАТНА за све одабране полазнике (кроз пројекат се обезбјеђују 
средства за стручне предаваче, потребни материјал за рад, љекарска увјерења и 
осигурања од незгоде на практичном раду).

ОПШТИ УСЛОВИ 
Полазник образовања одраслих уписује програм ако: 
 - има навршених 18 година живота,
 - има завршену најмање средњу школу,
 - има здравствене и психофизичке способности за рад,
 - предност при упису (али не и услов) имају лица која посједују радно иску-
ство у сектору металопрераде/машинска индустрија.

ПОТРЕБНА ДОКУМЕНТАЦИЈА
 1. Пријава за упис (попуњава  се у школи)
 2. Диплома о завршеној средњој школи (предност, али не и услов имају 
лица која су стекла звање у струци металопрерада/машинска индустрија)
 3. Родни лист
 4. Увјерење о незапослености издано од стране Завода за запошљавање РС, 
не старије од датума објављивања Јавног позива или писмо подршке послодавца за 
запослена лица (осим за лица из категорије студената).

Напомена:  Након извршеног одабира, примљени полазници ће бити у обавези да 
доставе љекарско увјерење о здравственим и психофизичким способностима за 
рад, чије ће трошкове издавања сносити пројекат “Креирање и извођење програма 
обуке и преквалификације према актуелној потражњи на тржишту рада”.

УПИСНИ РОК
Јавни позив остаје отворен најмање 15 дана од дана објављивања у седмичним 
новинама „Козарски вјесник“, односно до попуне планиране групе полазника.

ПРОЦЕДУРА ЗА УПИС
Сва лица која испуњавају услове Јавног позива, достављају неопходна документа у 
ЈУ Машинска школа Приједор, Улица Николе Пашића број 4  сваким радним даном 
од 09:00 до 13:00 часова за вријеме отвореног Јавног позива.

ОДАБИР ПОЛАЗНИКА
Одабир полазника за програме оспособљавања ће вршити комисија именована од 
стране директора ЈУ Машинска школа Приједор. Планирани број полазника је 12. 
Ако се на Јавни позив пријави више од 12 кандидата, Комисија ће приликом избо-
ра, узимати у обзир степен испуњености услова у погледу претходног образовања.

У Приједору, 22.08.2023. године,
Број: 1109/23

        ДИРЕКТОР
                мр Борислав Којић

Нa oснoву члaнa 54. стaв 1. тaчкa 10) Зaкoнa o висoкoм oбрaзoвaњу 
(„Службeни глaсник Рeпубликe Српскe“, брoj: 67/20) члaнa 137. стaв 
1. Стaтутa Унивeрзитeтa зa пoслoвнe студиje Бaњa Лукa и Oдлукe брoj 
1527/23 oд 14.07.2023. гoдинe, Унивeрзитeт зa пoслoвнe студиje Бaњa 
Лукa дaнa 01.09.2023. гoдинe  р a с п и с у j e:

КOНКУРС
зa избoр aкaдeмскoг oсoбљa у  нaстaвничкa и сaрaдничкa звaњa

1. Зa ужe нaучнe oблaсти кaкo слиjeди:
 
 • Moнeтaрнa eкoнoмиja;
 • Teoриjскa eкoнoмиja;
 • Фискaлнa eкoнoмиja;
 • Пoслoвнe финaнсиje;
 • Рaчунoвoдствo и рeвизиja; 
 • Meнaџмeнт;
 • Tргoвинa, туризaм и хoтeлиjeрствo;
 • Teoриja држaвe и прaвa;
 • Грaђaнскo прaвo;
 • Упрaвнo прaвo и упрaвa;
 • Кривичнo прaвo и кривичнo прoцeснo прaвo;
 • Пoслoвнo прaвo и прaвo друштaвa;
 • Meђунaрoднo прaвo;
 • Устaвнo прaвo;
 • Зooлoгиja;
 • Другe биoлoшкe дисциплинe;
 • Биoтeхнoлoгиja живoтнe срeдинe;
 • Биoлoгиja мoрa, слaтких вoдa, лимнoлoгиja;
 • Истoриja умjeтнoсти;
 • Дизajн у aрхитeктури;
 • Рaчунaрскe нaукe;
 • Meдиjи и сoциoкултурoлoшкe кoмуникaциje.

2. Дoкумeнтaциja кoja сe пoднoси приликoм приjaвљивaњa кaндидaтa

Кaндидaти зa избoр у звaњe нaстaвникa уз приjaву нa кoнкурс прилaжу:
 - Биoгрaфиja и библиoгрaфиja, дoсaдaшњa стручнa и нaучнa 
дoстигнућa кao дoкaз o испуњeнoсти услoвa прeдвиђeних члaнoм 81. и 
82. Зaкoнa o висoкoм oбрaзoвaњу
 - Oвjeрeнe кoпиje диплoмa o зaвршeнoм oснoвнoм студиjу, мa-
гистaрскoм студиjу и дoктoрскoм студиjу,
 - Oвjeрeнe кoпиje oдлукa o избoру сa других висoкoшкoлских 
устaнoвa.

Кaндидaти зa  избoр у звaњe сaрaдникa уз приjaву нa кoнкурс прилaжу:
 - Биoгрaфиjу
 - Oвjeрeнe кoпиje диплoмa o зaвршeнoм oснoвнoм студиjу и /
или мaгистaрскoм студиjу (укoликo су зaвршили пoстдиплoмски студиj), 
кao дoкaз o испуњeнoсти услoвa прeдвиђeних члaнoм 81. и 82. Зaкoнa o 
висoкoм oбрaзoвaњу
 - Личнa дoкумeнтa.

Кaндидaти зa избoр у звaњe нaстaвникa стрaнoг jeзикa уз приjaву нa 
кoнкурс прилaжу:
 - Oвjeрeну кoпиjу диплoмe сa другoг циклусa студиja сa 
нajмaњoм прoсjeчнoм oцjeнoм и нa првoм и нa другoм циклусу студиja  
8,0 или eквивaлeнт
 - Дoкaз o спoсoбнoсти зa нaстaвни рaд и oбjaвљeнe стручнe 
или нaучнe рaдoвe.

Кaндидaти кojи нису у рaднoм oднoсу нa Унивeрзитeту зa пoслoвнe сту-
диje, дужни су дoстaвити сљeдeћa дoкумeнтa:
 - Oвjeрeнa кoпиja личнe кaртe, извoд из мaтичнe књигe рoђe-
них, увjeрeњe o држaвљaнству и увjeрeњe o рaднoj спoсoбнoсти издaтo 
oд стрaнe oвлaштeнe здрaвствeнe устaнoвe.

Нeпoтпунe и нeблaгoврeмeнo дoстaвљeнe приjaвe нeћe сe рaзмaтрaти.

3. Рaдни oднoс зa кaндидaтe кojи кoнкуришу зa избoр у звaњe зa ужe 
нaучнe oблaсти из тaчкe 1, зaкључуje сe пo пoтрeби и тo у прoцeнту oд 
10 – 100 % рaднoг врeмeнa у склaду сa Зaкoнoм o рaду.
 Кaндидaти кojи испуњaвajу услoвe зa избoр, a у рaднoм oд-
нoсу су нa другoj висoкoшкoлскoj устaнoви, схoднo Зaкoну o висoкoм 
oбрaзoвaњу мoгу сa Унивeрзитeтoм зaкључити и пoсeбaн угoвoр o из-
вoђeњу нaстaвe, нa пeриoд oд jeднoг сeмeстрa уз мoгућнoст прoдужeњa 
истoг и сaглaснoст другe висoкoшкoлскe устaнoвe сa кoje сe aнгaжуje.
 Нeпoтпунe и нeблaгoврeмeнo дoстaвљeнe приjaвe нeћe сe рaз-
мaтрaти.
 Приjaвe сa oдгoвaрajућим дoкумeнтимa дoстaвити нa aдрeсу:
Унивeрзитeт зa пoслoвнe студиje Бaњa Лукa, Улицa Joвaнa Дучићa 23a, 
78 000 Бaњa Лукa.

 Кoнкурс oстaje oтвoрeн дo пoпунe рaдних мjeстa oд дaнa 
oбjaвљивaњa у сeдмичним нoвинaмa „Кoзaрски вjeсник“ Приjeдoр.

                                                   Унивeрзитeт зa пoслoвнe студиje Бaњa Лукa
                                                                                  РEКTOР  
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Дана 19.8.2023. навршиле су се 32 године од смрти 
наше мајке и баке

ЉУБИЦЕ ЂУКИЋ
рођ. Бубуљ

Вјерујемо да нас гледаш одозго с неба.

С поштовањем: Раденко, Наташа, Ивана, Маја и 
Иван. 18270

Дана 30.8.2023. навршило се 27 година од смрти 
моје драге мајке

ГРОЗДЕ СРДИЋ
С великом љубављу и поносом, чувам сјећање на 
тебе.
Твоја кћерка Драгица.

18281

Дана 21.8.2023. у 55. години живота 
преминуо је наш драги

МИРОСЛАВ ПУЗИГАЋА
Прерано и без поздрава си нас напустио, 
нека те анђели чувају, а ми ћемо у 
срцима заувијек да те носимо и волимо.
Ожалошћени: мајка Мира, супруга 
Радмила, кћерка Сања, синови Саша и 
Славен, зет Александар, унука Анђела, 
ујак Радомир.

18280

Дана 4.9.2023. навршава се 15 тужних 
година од смрти нашег пријатеља

ДЕЈАНА БРДАРА

Нисмо те заборавили!

Твоји: Срки, Ђомла, Лука, Данћо, Жигли, 
Шобот, Јелача и Ђервида.

93/23

Дана 4.9.2023. навршава се 40 тужних дана 
од преране смрти нашег драгог

БРАНКА (Милош) 
ШАЛАБАЛИЋА

Вјечно ћеш живјети у нашим срцима, јер вољени никад не умиру.
Супруга Радосава, синови Слађан и Далибор, брат Драган, снахе Биља-
на и Јелена и унук Лука. 18276

Дана 24.8.2023. напустила нас је наша драга 
и вољена супруга, мајка и бака

РАДМИЛА ТОПИЋ
(1945 - 2023)

Ожалошћени: супруг Гојко, син Драган, кћерка Драгана, зет Милан, 
унуци Саша и Дејан.

18279

Дана 31.8.2023. навршавају се три године од 
смрти драгог нам

ДРАГОЉУБА (Реље) 
ДАВИДОВИЋА

Заувијек ћеш бити у нашим срцима.
Твоји: син Предраг, кћерка Данијела, многобројна родбина и прија-
тељи. 18277

Дана 1.9.2023. навршава се 
седам година од смрти

ДРАГАНА САРАЈЛИЋА

С љубављу и поштовањем, 
брат Милан с породицом.

18278

ОГЛАС
Продајем земљиште у Црној Долини, брдо зв. Бубањ, изнад глинокопа (4,5 км од 
града), укупне површине 2,3 ха. Једна цјелина, 1/1, омеђено путевима. Унутар 
парцеле широки, тврди пут (може ићи и камион) са двије велике капије-улаз и 
излаз (по 6 м) и једном мањом у средини која води на врх Бубња, (видиковац 
на Приједор и рибњак Саничани). Около је шума (углавном граб, багрем, нешто 
мање храст, липа ...) око 5.000 м2, а у средини је старо воће, које је углавном за-
пуштено.
Цијена: 58.000 КМ.
Све информације на телефон: 065/546-077

ПРИЈЕДОРСКИ ИНФОРМАТОР
Пoлициja
Хитнa пoмoћ
Вaтрoгaсци
Информације
Тачно вријеме

Дом здравља
Болница

Аутобуска станица
АМСЈ ПД
Жељезничка станица
Аeрoдрoм Урије

Водовод 
Топлана
Електродистрибуција
Кoмунaлнe услугe

Библиотека
Позориште
Музеј
Галерија
Метеоролошка станица 
Кино “Козара” 
Градска читаоница 
Суд

ХИТНЕ СЛУЖБЕ

ЗДРАВСТВО

САОБРАЋАЈ

КОМУНАЛНА ПРЕДУЗЕЋА

УСТАНОВЕ

122
124
123

1185
125

052/231-288
052/238-411

РTРС ИTЦ Приjeдoр
ИПЦ Кoзaрски Вjeсник 
Рaдиo Приjeдoр
TВ Приjeдoр 
"FREE" рaдиo

МЕДИЈИ
052/240-200
052/234-271
052/911-822
052/211-239
052/233-303

052/240-150
052/212-040
052/211-021
052/236/429

052/236-600
052/231-779
052/233-031
052/237-177

Апотека Козара
Апотека 16. Мај
Апотека Медикус
Апотека Урије

АПОТЕКЕ
052/231-202
052/242-860
052/234-160
052/239-130

Метеоролошка станица
Пошта Приједор
Основни Суд
Дјечији вртић "Радост"
Дом пензионера
Центар за социјални рад

УСТАНОВЕ
052/232-285
052/233-980
052/211-420
052/243-020
052/233-750
052/231-967

Турнистичка 
организација Приједор
Хотел Приједор
Мотел "Le Pont"
Ресторан "Papa Joe"
Ресторан Европа
Ресторан Рибарска прича

ТУРИЗАМ
052/243-030

052/234-220
052/234-788
052/214-494
052/333-123
052/325-510

052/211-324
052/211-116 
052/211-334 
052/213-305 
052/232-285
052/211-258
052/211-477
052/211-420
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Текст:  Деборах Совиљ

На Аеродрому “Урије” у Приједору, 
одржан је 18. Бланик куп на којем 
је учествовало двадесет једрилича-
ра из региона и један из Аустралије. 
Такмичење је одржано у категорија-
ма - екипно и појединачно отворена 
конкуренција, првенство Републике 
Српске и БиХ. 
На Првенству Републике Српске, Мла-
ден Бановић освојио је прво мјесто 
појединачно, а приједорски “Glide” 
у саставу Милан Марковић и Дејан 
Ћутковић екипно. Овај двојац био је 
најбољи екипно и на Првенству БиХ, 
док је Ирфан Хабибовић побиједио у 
појединачној конкуренцији. Дејан Са-
рић из Аеро-клуба “Трстеник” однио 
је побједу у отвореној конкуренцији 
појединачно, а приједорски “Glide” 
екипно.
“Услови на Аеродрому су одлични. То 
је писта од 1.000 метара. Ааеро-клуб 
‘Приједор’ води рачуна о безбједно-
сти, испоштована су сва правила, а 

ја сам већ седми пут овдје. Срећа ме 
прати, јер се сваки пут вратим у Тр-
стеник са медаљама”, рекао је Дејан 
Сарић. 
На Бланик редовно долази Ненад Да-
видовић из македонског Аеро-клуба 
“Куманово”.
“Ово нам је 12. пут како долазимо на 
Бланик у Приједор. Драго нам је да се 

ово такмичење одржало. Успјели смо 
да се организујемо и стигнемо у крат-
ком времену”, рекао је Давидовић.
Бланик куп је такмичење пилота у 
прецизном слијетању једрилицом 
“бланик Л-13” која се користи за об-
уку. 
“Циљ је да се слети у замишљено 
поље означено од 100 метара. Нај-
бољи такмичар је онај који има нај-
мање казнених бодова односно који 
се заустави на удаљености од 100 ме-
тара, тачније нули”, рекао је Милан 
Марковић, директор Бланик купа.
Градоначелник Приједора Слободан 
Јавор похвалио је ентузијасте који 
промовишу на најбољи начин вазду-
хопловство у Приједору и подсјетио 
да је за Приједорчане овогодишње 
такмичење имало посебно емотивну 
тежину.
“Све ове године, директор Купа био је 
наш Љубиша Араманда, који је, нажа-
лост, страдао. Сви ћемо се тешко опо-
равити од тога, јер је Араманда био 
човјек који је дао велики допринос 

не само Аеро-клубу ‘Приједор’, већ 
и другим спортовима у граду и Репу-
блици Српској”, рекао је Јавор.
Организатор овог јединственог такми-
чења у БиХ је Аеро-клуб “Приједор” и 
Омладинска организација “Glide”, уз 
подршку Града Приједора и Владе Ре-
публике Српске.

ПРИЈЕДОРСКИ “GLIDE” ТРОСТРУКИ ПРИЈЕДОРСКИ “GLIDE” ТРОСТРУКИ 
ПОБЈЕДНИК 18. БЛАНИК КУПАПОБЈЕДНИК 18. БЛАНИК КУПА

Градоначелник с награђеним једриличарима

Текст:  Милан Богун

У аустријском градићу 
Талгау, недалеко од 
Салцбурга, завршено 
је пето коло Свјетског 
купа у падобранским 
скоковима на циљ 
- PARAWCS. Десетак 
хиљада гледалаца 
видјело је на дјелу 215 
такмичара сврстаних у 
43 екипе из 23 земље. 
И у овом колу, као и 
у сва четири досада-
шња, наступили су па-
добранци Аеро-клуба 
“Приједор” у саставу: 
Бобан Иветић, Драшко 
Лајић, Горан Стојано-
вић, Александар Цвет-
ковић и Синиша Вуја-
ковић.
Њихов наступ, у по-
сљедњи час, обез-

биједила је Инвести-
ционо-развојна банка 
Републике Српске (ИРБ 
РС).
Ноћ прије отварања 
такмичења било је 
лоше вријеме, а Прије-
дорчани су с пуно муке 
успјели да задрже про-
мочене шаторе и јутро 
дочекају мокри и неи-
спавани. Појединачно 
солидан био је Синиша 
Вујаковић.
“У суботу смо се такми-
чили по веома непо-
вољним условима на 
ивици регуларности, с 
прекидима због вјетра 
и кише и уз пријетњу 
надолазећег другог та-
ласа олује. Успјели смо 
да направимо четири 
турнуса, започели пети 
и онда је такмичење 

прекинуто због невре-
мена. У недјељу, због 
ниске облачности и по-
времене кише нисмо 
успјели да направимо 
ни један скок, тако да 
су проглашени ре-
зултати с минимална 
четири турнуса”, рекао 
је вођа Приједор тима, 
Вујаковић.
Заузели су 27. мјесто и 
изгубили четири мје-
ста у генералном пла-
сману. Захваљујући 
спонзорству ИРБ РС, 
још увијек имају шан-
су да се у посљедњем 
колу, од 22. до 24. сеп-
тембра у Швајцарској, 
квалификују за фина-
ле Свјетског купа од 
17. до 19. новембра у 
Уједињеним Арапским 
Емиратима.

ПАДОБРАНЦИ ПРИЈЕДОРА 
НАДАЈУ СЕ ФИНАЛУ У 

ДУБАИЈУ

Текст:  Милан Богун

Фудбалери “Рудар-Приједора” у 
м:тел Првој лиги Републике Ср-
пске нижу побједе. На гостовању у 
Прњавору, резултатом 2:0, побије-
дили су “Љубић”, а са 3:3 у Прије-
дору савладали “Вележ” Невесиње. 
На Палама, минималним резулта-
том 1:0, савладали су новајлије у 
Лиги, “Романију”. Гол вриједан три 
бода у 17. минуту постигао је ка-
питен Немања Пекија када је ре-
ализовао досуђени пенал. Од 58. 
минута, тренер Круљ је извршио 
четвороструку измјену. Искуснији 
тим “Рудар-Приједора” није иско-
ристио прилике да постигне још 

који гол и запосједне лидерску по-
зицију. Са максималним учинком 
од три побједе и гол разликом плус 
пет, први је “Радник” из Бијељине, 
а са голом мање “Рудар-Приједор”. 
У наредном колу “Рудар-Приједор” 
је гост “Слободе” из Мркоњић Гра-
да. У сриједу, у Првом колу Купа 
“Др Милан Јелић” “рудари” су го-
стовали код ОФК “Брда” и славили 
високим резултатом 6:0 (2:0). Три 
гола постигао је Бранко Росић, а два 
Никола Комазец. У листу стријелаца 
уписао се и Мујо Смајић. Циљ иза-
браника Бориса Круља је четврти 
пласман у БХ елиту и други тријумф 
у Купу Републике Српске.
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